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Dijital güvenlik için güçlü ve 
benzersiz parolalar oluşturun!

 Barcelona ve Real Madrid'in 
efsaneleri Katar'da sahaya çıktı

ERDİHAN OSMA / 7’DE

SUSKUNLUĞUN ANLAMI 
(İNSAN SUSTUKÇA!)

n   İSTANBUL'un akciğeri Belg
rad Ormanı, yeni bir tehdit 
altında. Doğa Koruma Milli 
Parklar Genel Müdürlü
ğü'nün talebi üzerine, Or
man Genel Müdürlüğü, 
Belgrad Ormanı'nın yakla
şık 5'te birini milli park ilan 
etme kararı aldı. Bu karar, 
ormanın bin 150 hektarlık 
bir bölümünün yapılaşma
ya açılmasının önünü açı
yor./6’DA

Kredi kartı batıkları 
piyasayı zorluyor

Panikleyen bankalar Merkez Bankası'na koştu:

Bankacılık sektörü, Eylül sonu itibarıyla artan kredi kartı batıkları nedeniyle yeniden yapılandırma talebinde bulunu
yor. Banka yöneticileri, Merkez Bankası’na kredi artış sınırlarının esnetilmesi ve kredi kartı borçları için yapılandırma
nın uzatılması konusunda taleplerini ilettiler. Ancak Merkez Bankası'nın, talepleri şu an için kabul etmediği öğrenildi. n BANKACILIK sektörü, Eylül sonu itibarıyla artan kredi 

kartı batıklarıyla karşı karşıya kaldı. Bankalar, mevcut 
yeniden yapılandırma uygulamasının yeterli olmadığı 
görüşünde birleşerek, yapılandırmanın uzatılmasını 
talep etti. Sektör yetkilileri, özellikle kredi kartlarında 
yaşanan artan batıkların, bankaların karlılıklarını 
olumsuz yönde etkilediğini ve finansal zorlukları de
rinleştirdiğini belirtiyor. Merkez Bankası Finansal İs
tikrar Raporu yayımlandı: Küresel belirsizlikler sürü
yor Merkez Bankası Finansal İstikrar Raporu yayım
landı: Küresel belirsizlikler sürüyor Bankacılık sektö
rünün önündeki en büyük sorunlardan biri, Eylül ayı 
itibarıyla batık hale gelen kredi kartı borçları oldu. 10 
Haber'de yer alan habere göre; bankacılar, yapılan ilk 
yapılandırmanın, yılın son üç ayında daha da artan 
borçları karşılamada yetersiz kaldığını belirterek, Ban
kacılık Düzenleme ve Denetleme Kurumu’na (BDDK) 
yeniden yapılandırmanın uzatılması için başvuracak
larını duyurdu. Banka yöneticileri, Merkez Bankası ile 
görüştüklerinde, yapılandırmanın uzatılması konu
sunda itiraz edilmeyeceğini öğrendiklerini ifade etti. 
Banka yönetimleri, Eylül sonu itibarıyla oluşan borçla
rın yeniden yapılandırılmasının yetersiz olduğunu be
lirterek, yılın son üç ayında batık hale gelen kredi kartı 
borçlarının da yapılandırılması gerektiğini savundular. 
Ancak bankacılar, bu talebin bir süre daha Merkez 
Bankası ve BDDK’nın dikkatli değerlendirmeleri son
rasında şekilleneceğini düşünüyorlar.

FİNANSAL ZORLUKLARI DERİNLEŞTİ

n BANKACILAR, kredi kartı borçlarının yapılandırılması
nın yanı sıra, TL kredilerindeki %2, döviz kredilerin
deki %1,5'lik aylık kredi artış sınırlarının esnetilmesi 
konusunda da taleplerde bulundular. Ancak Merkez 
Bankası Başkanı Fatih Karahan, bu konuda bankaların 
taleplerine olumlu bir yanıt vermedi. Karahan, kredi 
artış sınırlarının şu anda yumuşatılmasının planlan
madığını belirterek, sıkı para politikasının devam ede
ceğini ifade etti. Bankacılar, bu kısıtlamaların kaldırıl
ması yönünde aceleci bir yaklaşım sergilenmeyeceği 
görüşünü benimsediklerini söylüyorlar. Ancak banka
lar, karlılıklarının azalmasından ve marjlarındaki bas
kıdan dolayı bu kısıtlamaların esnetilmesini istiyor
lar./6’DA

MERKEZ BANKASI’NIN YAKLAŞIMI 
İstanbul'un "akciğeri"  
Belgrad Ormanı imara açılıyor

n Dışişleri Bakanı Fidan, “Halep’te 
yaşanan çatışmalara Türkiye mü
dahil değil.” dedi. Suriye sınırında 
gerekli tedbirlerin alındığını söy
leyen Fidan, “Yeni bir göç dalgası
nı tetikleyecek hiçbir aksiyona gi
rişmeyiz.” diye konuştu. /7’DE 

n FIRAT Sarı’nın 15 yıl önce bebek 
satışı skandalıyla gündeme ge
len Şeyh Zayed Çocuk Yuva
sı'nda doktor olduğu ortaya çık
tı. İddialara göre, devlet koru
masındaki çocukların bebekleri 
sahte raporlarla "özürlü" göste
rilip zengin ailelere satılıyordu. 
Olay sonrası açılan soruşturma
lar sonucunda bazı zanlılar ceza 
aldı, ancak dosya kapandı. Ba
kırköy Savcılığı, Sarı’nın olaylar
la bağlantısını araştırmak üzere 
yeni bir soruşturma başlat
tı./6’DA 

Fidan’dan 
Halep  

açıklaması: 
Türkiye  
müdahil 

değil

15 yıl önceki bebek 
satışı skandalında 
da adı geçen Fırat 

Sarı'ya yeni  
soruşturma

Dünyanın  
en güçlü  
pasaportları  
belli oldu:  
Türkiye kaçıncı 
sırada?

'Nevzat cinayeti 
üstlensin'
n NARİN Güran cinayeti davasında yeni bir gelişme 

yaşandı. Ortaya çıkan yeni ses kayıtlarına göre, 
Güran ailesinin yakını Hasan Kaya'nın, Nevzat 
Bahtiyar'ın eşine "Nevzat cinayeti üstlensin" şek
linde bir teklifte bulunduğu iddia edildi. /6’DA

n   SURİYE'nin Halep şehrinde başta Heyet Tahrir Eş
Şam (HTŞ) olmak üzere rejim güçlerine karşı ope
rasyon başlatan muhaliflerin ilerlemesi 4 gündür 
sürüyor. Tarafların saldırılarında şimdiye kadar en 
az 287 kişi öldü. Halep'in merkezine ulaşan muhalif
ler 22'si İdlib'de olmak üzere 108 yerleşim yerini 
ele geçirdi./7’DE

n   UKRAYNA Devlet Başkanı Volodimir Zelenskiy, Ki
ev'in kontrolündeki toprakların NATO'ya katılması 
durumunda Rusya ile süren savaşın "sıcak aşaması
nı" sona erdirmeyi önerdi. NATO üyeliğinin hızla 
sağlanması gerektiğini belirten Zelenskiy, işgal altın
daki toprakların diplomatik yollarla geri alınabilece
ğini söyledi. Ayrıca, ABD Başkanı Donald Trump ile 
doğrudan 
çalışmak is
tediğini ve 
etrafındaki 
farklı sesle
re rağmen 
iletişimin 
bozulma
ması gerek
tiğini vur
guladı. 
/7’DE

n   MİLYONLARIN merakla beklediği do
ğalgaz zammı ile ilgili nihai karar belli 
oldu. Boru Hatları ile Petrol Taşıma 
Anonim Şirketi (BOTAŞ), 1 Aralık 
2024 tarihi itibarıyla doğalgaz toptan 
satış fiyatlarında herhangi bir değişik
lik yapılmadığını açıkladı./6’DA

Suriye başa döndü: 
Muhalifler Halep’i 
ele geçirdi

Ukrayna’dan ateşkes 
için diplomasi çağrısı

BOTAŞ açıkladı:  
Doğalgaza Aralıkta 
zam yapılacak mı?
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AA muhabirinin Halk Sağlığı 
Genel Müdürlüğünden aldığı 
bilgiye göre, bağışıklık hücreler
ine zarar vererek bağışıklık sis
temini zayıflatan ve tedavi 
edilmediğinde AIDS'e neden 
olan HIV, erken tanı ve tedavi ile 
kontrol altına alınabiliyor ve 
bireyler uzun yıllar sağlıklı 
yaşam sürdürebiliyor. 

 
HIV, temel olarak korunmasız 

cinsel ilişki, enfekte kan ve kan 
ürünleri, sterilize edilmemiş 
cerrahi malzemeler veya enjek
törlerin ortak kullanımı, HIV 
pozitif anneden bebeğe gebelik, 
doğum ya da emzirme sırasında 
bulaşıyor. 

HIV pozitif gebelerde hamile
lik süresince verilen tedavi, 
sezaryen doğum ve emzir
menin engellenmesi gibi ön
lemlerle bebeğe bulaşma riski 

büyük ölçüde azaltılabiliyor. 
Enfeksiyonu tamamen or

tadan kaldıran bir tedavi bulun
mamakla birlikte kullanılan 
ilaçlar, virüsün çoğalmasını 
kontrol altına alarak bağışıklık 
sistemini güçlendiriyor ve AID
S'e ilerleme riskini engelliyor. 

 
Ücretsiz HIV testleri 

yaygınlaşıyor 
Sağlık Bakanlığı, HIV pozitif 

bireylerin toplumda karşılaştığı 
ön yargıları azaltmak ve 
HIV/AIDS ile mücadelede 
farkındalığı artırmak için çalış
malarını sürdürüyor. 

Erken tanı ve tedavi için HIV 
enfeksiyonu, Sağlık Bakanlığına 
bağlı tüm sağlık kuruluşlarında 
yapılan testlerle teşhis 
edilebiliyor. Genel Sağlık Sigor
tası kapsamındaki testler ücret
siz uygulanıyor. 

Hızlı testler bir saatte, ELISA 
testi 24 saatte, HIV RNA testleri 
ise 10 gün içinde sonuç
landırılıyor. 

Testler, Merkezi Hekim Ran
devu Sistemi (MHRS) üz
erinden alınan randevu ile 
kolayca yaptırılabiliyor. 

Gönüllü Danışmanlık Test 
Merkezlerinde randevu alınma 
zorunluluğu bulunmuyor 

Bunun yanı sıra testler, 
Türkiye'de HIV/AIDS yeni vaka 
sayılarını ve hastalığa bağlı 
ölümleri azaltmak amacıyla gi
zlilik esasları içerisinde Sağlık 
Bakanlığının desteğiyle Gönüllü 
Danışmanlık ve Test Merkez
lerinde (GDTM) de ücretsiz 
uygulanabiliyor. 

Merkezler, HIV/AIDS açısın
dan risk altında bulunan gru
pların yanı sıra HIV/AIDS 
şüphesi taşıyan herkese danış

manlık hizmeti de sağlıyor. Test 
sonucu pozitif çıkan bireyler 
tanı ve tedavi için bir merkeze 
yönlendiriliyor. Gönüllü Danış
manlık Test Merkezlerinde ran
devu alma zorunluluğu 
bulunmuyor. 

HIV ve AIDS testinin ücretsiz 
yaptırılabildiği Ankara ve İstan
bul'da ikişer, Mersin, İzmir ve 

Bursa'da ise birer tane bulunan 
Gönüllü Danışmanlık ve Test 
Merkezlerinin sayısının da 
artırılması planlanıyor. 

Bu kapsamda bu yıl hizmete 
girenlerle birlikte 7 olan 
Gönüllü Danışmanlık Merkez
lerinin sayısının yılı sonuna 
kadar 10'a çıkarılması hede
fleniyor.

Hepimiz çocuklarımız için en iyisini is
teriz. Onların başarılı, mutlu ve kendinden 
emin bireyler olarak büyümesini hayal ed
eriz. Ancak, bazen bu iyi niyetli beklenti
lerimiz farkında olmadan baskıya 
dönüşebilir ve talepkâr bir ebeveynlik 
yaklaşımına evrilebilir. Bu durum, çocuk
ların özgüvenlerini, karar verme beceri
lerini ve bağımsızlıklarını olumsuz 
etkileyebilir. 

 
Özgüven Eksikliği: Kendine Güvene

meyen Çocuklar 
Talepkâr ebeveynler genellikle çocuk

larının "mükemmel" olmasını bekler. Bu 
da çocukların sürekli olarak ebeveyn
lerinin onayını kazanmak için çabala
masına yol açar. Ancak, her zaman en 
iyisini yapmaya çalışmak yorucudur ve 
bazen imkânsızdır. Çocuk, bu yüksek bek
lentileri karşılayamadığında kendini 
yetersiz hissedebilir. 

Sonuç ? "Ben yeterince iyi değilim" 
düşüncesiyle büyüyen bir birey. Bu 
özgüven eksikliği, sadece çocukluk yıl
larını değil, yetişkinlik dönemini de etkiler. 
İş hayatında, sosyal ilişkilerde ve hatta 
kendine dair bakış açısında bu güven ek
sikliği hissedilir. 

 
Karar Verme Güçlüğü: Sürekli Onay 

Bekleme Hali 
Talepkâr ebeveynlik, çocukların hata 

yapma korkusunu artırabilir. Çocuk, bir 
karar alırken "Ya yanlış yaparsam?" 
kaygısıyla hareket eder. Bu da inisiyatif 
alma cesaretini köreltir.Ebeveynlerinin 
sürekli yönlendirmesiyle büyüyen çocuk, 
kendi başına karar almakta zorlanır. 
Yetişkin olduğunda bile önemli kararları 
alırken sürekli bir başkasının onayına 
ihtiyaç duyabilir. Bu durum, bağımsız bir 
birey olmasını engeller ve hayatını kendi 
istekleri doğrultusunda şekillendirmesini 

zorlaştırır. 
 
Bağımsızlık Sorunları: Kendi Ayak

larının Üzerinde Duramamak 
Ebeveynler çocuklarını koruma 

içgüdüsüyle sıkça müdahale eder. Ancak, 
çocuklara hata yapma ve bu hatalarla baş 
etme alanı tanınmadığında, bağımsızlık
larını geliştirmekte zorlanırlar. Hayatın 
doğal akışında karşılaşılan zorluklar 
karşısında nasıl hareket edeceğini bile
meyen bir birey ortaya çıkar. Bu durum, 
hem özel hem de profesyonel hayatında 
ciddi zorluklara yol açabilir. 

 
Ne Yapabiliriz ? 
Talepkâr ebeveynlik farkında olmadan 

yapılan bir davranış olabilir, ancak bu yak
laşımı değiştirmek mümkün. İşte birkaç 
öneri: 

Hataları kucaklayın: Çocuklarınıza hata 
yapmanın bir öğrenme süreci olduğunu 

anlatın. 
Süreç odaklı olun: 

Başarıya değil, çabaya 
odaklanın. "Denemen bile 
benim için çok değerli" 
diyerek onları destekleyin. 

Onay vermekten öte 
kabul gösterin: 
Çocuğunuzun ne yaparsa 
yapsın sevildiğini his
setmesini sağlayın. Sevgi, 
performansa bağlı olma
malıdır. 

Bağımsızlığı teşvik edin: Çocukların 
kendi kararlarını almasına izin verin. Yan
lış bir karar aldıklarında bile onların 
yanında olun ve destekleyin. 

Unutmayın ! Çocuklar hata yaparak, 
düşerek ve bazen başarısız olarak büyür. 
Onların hayat yolculuğunda yanlarında bir 
rehber olmak, onları mükemmel olmaya 
zorlamaktan çok daha değerlidir. Çünkü 

çocuklar, mükemmel olmak için değil, 
sadece kendileri olmak ve sevildiklerini 
hissetmek için yaşarlar. 

 
Uzman Klinik Psikolog Aslı Kanizi, '' 

Sevgiyi, desteği ve anlayışı eksik etmeyen 
bir ebeveynlik anlayışı, özgüvenli, cesur ve 
bağımsız bireyler yetiştirmenin 
anahtarıdır.''dedi. 

HIV/AIDS'e yönelik Gönüllü Test 
Merkezlerinin sayısı 10'a ulaşıyor 

Talepkâr Ebeveynlik: Çocuklar Üzerindeki Gizli Etkiler

AIDS hakkında doğru bilgi, enfeksiyonun 
yayılmasını engellemede önemli! 
1 Aralık Dünya AIDS Farkındalık Günü 

kapsamında, AIDS ve HIV hakkında 
doğru bilgilerin yaygınlaştırılmasının 
önemine dikkat çeken Enfeksiyon 
Hastalıkları ve Klinik Mikrobiyoloji Uz
manı Dr. Dilek Leyla Mamçu, özellikle 
gençlerin doğru bilgi sahibi olmalarının 
enfeksiyonun yayılmasını önlemede kri
tik bir role sahip olduğunu söyledi. 
Doğru bilginin riskli davranışları ve yan
lış inanışları azaltacağını vurgulayan Dr. 
Dilek Leyla Mamçu, “Gençlerin AIDS 
hakkındaki farkındalığını artırmak için 
eğitim programları, televizyon, radyo ve 
sosyal medyada doğru bilgilerin yaygın
laştırılması, açık ve dürüst iletişim gibi 
yöntemler kullanılabilir.” dedi. 

 
Üsküdar Üniversitesi NPİSTANBUL 

Hastanesi Enfeksiyon Hastalıkları ve 
Klinik Mikrobiyoloji Uzmanı Dr. Dilek 
Leyla Mamçu, 1 Aralık Dünya AIDS 
Farkındalık Günü kapsamında, gençlerin 
AIDS ve HIV hakkında doğru bilgi sahibi 
olmalarının önemi hakkında açıkla
malarda bulundu. 

 
Sosyal medya ve yanlış bilgilerin 

yaygınlaşması, doğru kaynaklara ulaşıl
masını zorlaştırabiliyor 

 
Gençlerin AIDS ve HIV hakkında doğru 

bilgi sahibi olmalarının, enfeksiyonun 
yayılmasını önlemede kritik bir role 
sahip olduğuna vurgu yapan Dr. Dilek 
Leyla Mamçu, “Çünkü doğru bilgi riskli 
davranışları azaltır. Gençler, bulaşma 
yollarını bilerek korunma yöntemlerini 
daha etkin kullanabilirler.” dedi. 

 
Doğru bilgilerin HIV pozitif kişilere 

yönelik yanlış inançları azaltarak, on
ların sağlık hizmetlerine ulaşmalarını 
kolaylaştırdığını ifade eden Dr. Dilek 
Leyla Mamçu, “Bilgili gençler, çevrelerini 
de bilinçlendirerek daha geniş bir kitl
eye ulaşabilirler. Gözlemlerime daya
narak, gençlerin AIDS hakkında genel 
bir bilgiye sahip olduklarını söyleyebili
riz. Ancak, bu bilginin her zaman doğru 
ve güncel olmadığını da belirtmek 

gerekir. Özellikle sosyal medya ve yanlış 
bilgilerin yaygınlaşması, gençlerin doğru 
kaynaklara ulaşmasını zorlaştırabilir.” 
açıklamasını yaptı. 

 
HIV pozitif çiftler basit önlemlerle HIV 

negatif bebek sahibi olabilir!  
 
AIDS ile ilgili gençler arasında yaygın 

olan mitler ve yanlış bilgilere değinen 
Dr. Dilek Leyla Mamçu, “HIV'in sadece 
belirli gruplarda görüldüğü 
düşünülüyor. Oysa HIV, herkesi etkileye
bilen bir virüstür.” dedi. 

 
Dr. Dilek Leyla Mamçu, diğer yanlış bi

linen konular hakkında şunları söyledi: 
 
“HIV'in sadece cinsel yolla bulaştığı bil

gisi de yanlış. HIV, kan ve kan ürünleri 
yoluyla, anneden bebeğe ve bazı durum
larda ortak iğne kullanımıyla da bulaşa
bilir. HIV'in belirtileri olduğu için 
kolayca anlaşılabileceği düşünülüyor. 
HIV'in ilk evrelerinde belirti vermemesi 
veya grip benzeri hafif belirtiler göster
mesi, teşhisi geciktirebilir. HIV'in ölüm
cül bir hastalık değildir. Günümüzde HIV, 
etkili ilaçlarla kontrol altına alınabilen 
kronik bir hastalık haline gelmiştir. HIV 
bir hastalık değil AIDS’e yol açabilen 
virüsün adıdır. HIV pozitifler, doğru ve 
düzenli tedavi ile sağlıklı bir ömür 
yaşarlar. 

 
HIV pozitif erkek veya kadınlar bebek 

sahibi olabilir. HIV taşıyıcılığını kronik 
bir tıbbi durum seviyesine indirgeyen 
ilaçların bulunduğu 1996’dan beri, HIV 
pozitif çiftler çok basit önlemlerle HIV 
negatif bebek sahibi olabilirler. HIV’in 
günahkarlar için bir ceza olduğu 
inanışına sahip olunabilir. HIV sadece 
bir virüstür ve vücuda girerken kişinin 
dinine, mesleğine, cinsiyetine, eğitim 
düzeyine bakmaz.” 

 
Farklı virüs tipleri arasındaki transfer

den kaynaklı çapraz direnç gelişebiliyor! 
 
HIV hakkında yayılan yanlış bilgilerden 

birinin de iki HIV pozitif kişinin korun
malarına gerek olmadan birlikte olabile
ceği düşüncesi olduğunu dile getiren Dr. 
Dilek Leyla Mamçu, “Bu bilgi eksiktir. 
Şöyle ki; eğer kişiler düzenli HIV ilaç te
davisi görüyorlarsa, vücutlarındaki virüs 
belirlenemeyen seviyeye baskılandıysa 
ve bu seviye korunuyorsa kondom kul
lanmalarına gerek yoktur. Ancak henüz 
ilaç tedavisi görmüyorlarsa veya te
daviye rağmen henüz belirlenemeyen 
seviyede değillerse, her ikisi de tedavi 
başarısızlığına uğramamak için daha 
sıkı korunmalıdır.  Çünkü virüsün farklı 
tipleri vardır ve farklı virüs tipleri 
arasındaki transferden kaynaklı çapraz 
direnç gelişebilir.” uyarısında bulundu. 

 
AIDS hakkında doğru bilgilerin yaygın

laştırılması önemli!  
 
Gençlerin AIDS hakkındaki farkın

dalığını artırmak için kullanılabilecek 
etkili yöntemler olduğunu belirten Dr. 
Dilek Leyla Mamçu, şunları söyledi: 

 
“Bu konuda eğitim programları büyük 

önem taşır. Okullarda, gençlik merkez
lerinde ve sosyal medya platformlarında 
düzenli olarak HIV/AIDS eğitimleri ver
ilmeli. Gençlerin sorularını çekinmeden 
sorabilecekleri, açık ve dürüst iletişim 
kurulabilen güvenli ortamlar oluşturul
malı. HIV pozitif olanların hikayelerinin 
paylaşılması, gençlere ilham verebilir ve 
yanlış anlamaları düzeltebilir. Tele
vizyon, radyo ve sosyal medya gibi plat
formlarda doğru bilgilerin 
yaygınlaştırılması da önemli bir nokta. 
Toplum tabanlı örgütler güçlendirilmeli. 
Bu örgütler, gençlere ulaşmada ve onları 
desteklemede önemli bir role sahiptir.” 

 
“Gençlerin HIV testi yaptırma 

konusunda çekinceleri olabiliyor” 
 
Gençlerin HIV testi yaptırma eğilim

lerinin ülkeye, kültüre ve sosyal çevreye 
göre farklılık gösterdiğini dile getiren 
Enfeksiyon Hastalıkları ve Klinik Mikro

biyoloji Uzmanı Dr. Dilek Leyla Mamçu, 
“Genel olarak, gençlerin HIV testi yap
tırma konusunda çekinceleri olabiliyor.” 
dedi. 

 
Bu çekincelerin nedenlerine değinen 

Dr. Dilek Leyla Mamçu, sözlerini şöyle 
tamamladı: 

 
“Test sonucunun pozitif çıkması 

halinde toplum tarafından dışlanma ko
rkusu yaşayabiliyorlar. Testin nasıl 
yapıldığı, sonuçların ne anlama geldiği 
gibi konularda yetersiz bilgi sahibi ola
biliyorlar. Test merkezlerine ulaşımın 
zor olması veya testin ücretli olması da 
test yaptırma konusunda engel oluş
turabiliyor. Gençlerin HIV testi yaptırma 
oranlarını artırmak için testlerin kolay
laştırılması, gizlilik ve güvenliğin sağlan
ması, danışmanlık hizmetlerinin 
sunulması gibi uygulamalara gidilebilir. 
Bu sayede gençler sorularına cevap bu
labilir ve destek alabilirler, böylece çek
inceleri de azalabilir.”

ŞENLİKKÖY MAHALLESİ CAMİİLERİ İLE 
TESİSLERİNİ YAPTIRMA VE YAŞATMA 

DERNEĞİ OLAĞAN GENEL KURUL 
 
Derneğimizin Olağan Genel Kurul Toplantısı 

aşağıda yazılı olan gündemle 15 Aralık 2024 
günü saat 20:00’de Şenlikköy Mahallesi Mek-
tep Sokak No:37/4 Bakırköy/İST. Adres-
imizdeki Dernek Merkezinde yapılmasına, 
belirtilen gün ve saatte çoğunluk sağlan-
madığı takdirde ikinci toplantı, 22 Aralık 2024 
günü aynı adres ve saatte nisapsız olarak 
aşağıdaki gündemle yapılacaktır. 
Sayın üyelerin toplantıya iştirak etmeleri rica 

olunur. 
                                      YÖNETİM 

GÜNDEM 
1. Yoklama ve Açılış, 
2. Divan Heyetinin Seçimi ve Saygı Duruşu, 
3. Yönetim Kurulu Faaliyet Raporunun 

Okunması ve İbrası 
4. Denetleme Kurulu Raporunun Okunması 

ve Kabulü 
5. Yönetim ve Denetim Kurulu Asil ve Yedek 

üyelerin ayrı ayrı seçilmesi 
6. Yeni seçilecek Yönetim Kuruluna menkul, 

gayrimenkul alım-satım, kiralama, kiraya 
verme tahsis etmesi veya 
alması, hibe alması ve vermesi, alternatif ve 

uzlaşma çözüm yollarına müracaat etme 
hususunda yetki verilmesi, 
7. Dilek ve Temenniler, 
8. Kapanış

01ISTIKLAL-02.qxp_Layout 1  30.11.2024  17:41  Page 1



31 ARALIK 2024 PAZARASAYİŞ

KARS'TA öğretmenleri taşıyan 
minibüs kaza yaptı, 1'i ağır, 14 kişi 
yaralandı. 

Vali Ziya Polat, hastanelerde te-
davi altına alınan yaralıları ziyaret 
ederek geçmiş olsun dileklerinde 
bulundu. Sabah erken saatlerde 
Kars-Digor-Iğdır Karayolu Tekneli 
köyü mevkiinde meydana gelen ka-
zada yaralanan 13 öğretmen ile 1 
vatandaşı Vali Ziya Polat, tedavi 
gördükleri ziyaret ederek Sağlık 
Müdürü Dr. Mücahit Aydın'dan du-
rumları hakkında bilgi aldı. Polat, 
tedavi gören öğretmenleri ziyaret 
ederek tek tek geçmiş olsun dilek-
lerinde bulundu. 

Hastane çıkışında gazetecilere 
açıklamalarda bulunan Kars Valisi 
Ziya Polat, “Öncelikle öğretmenle-
rimize geçmiş olsun. Öğretmenleri-
mizi taşıyan servis ile bir araç kaza 
yaptı. Allah'a şükür şuanda hepsi 
hastanede, sevkleri gerçekleştiril-
di. Bir öğretmenimizin durumu bi-
raz ameliyatlık, diğerlerinde Al-
lah'a şükür her hangi bir sıkıntı 
yok. tekrar tüm öğretmenlerimize, 
hemşehrilerimize geçmiş olsun. 
Rabbim büyüklerinden korusun, 
tüm hastalarımız şuan hastaneleri-
mizde tedavi görüyor, inşallah en 
kısa zamanda ayağa kalkarlar diye 
dua ediyoruz” dedi. 

Vali Ziya Polat, daha sonra has-
taneden ayrıldı. Hastanelerde teda-
vi altına alınan öğretmenlerden sa-
dece 1'in durumunun ağır olduğu 
öğrenildi. Öğretmenlerin önemli 
bir kısmının tedavileri ayakta ya-
pıldı.

Öğretmenleri  
taşıyan  

minibüs kaza  
yaptı: 14 yaralı 

ADANA'NIN Çukurova ilçesinde-
ki Doğa Kolejinde yedikleri yemek-
ten zehirlenen bir çok öğrencinin 
hastaneye gittiği iddia edildi. 

Edinilen bilgiye göre olay, mer-
kez Çukurova ilçesine bağlı Beledi-
yeevleri Mahallesindeki Doğa Kole-
jinde meydana geldi. İddiaya göre 
okulda öğle yemeğinde çökertme 
kebabı, salata, yoğurt, kremalı 
mantar çorbası ve soslu makarna 
yiyen öğrencilerin bir çoğu karın 
ağrısı şikayeti ile hastanelere gitti. 

Bunun üzerine bazı veliler Ta-
rım ve Orman Bakanlığının Alo 
Gıda 174 Hattını arayarak Doğa Ko-
lejinde zehirlenme olduğu yönünde 
ihbarda bulundu. İhbarla okula gi-
den ekipler öğlen yenen yemekler-
den numuneler aldı. Alınan numu-
ne sonuçlarının bir hafta sonra çı-
kacağı öğrenildi. 

Bu arada okul yönetimi de karın 
ağrısı şikayeti ile hastanelere baş-
vuran öğrencilerinin bulunduğunu 
ancak bunun bir gıda zehirlenmesi 
olup olmadığının kesin olmadığını, 
aynı yemeği yiyen bir çok kişinin 
rahatsızlanmadığını söyledi.

Doğa Koleji  
öğrencileri gıda  

zehirlenmesi  
şüphesiyle  

hastanelere  
akın etti 

İzmir'in Çeşme ilçesinde 
iki grup arasında kız me-

selesi yüzünden çıktığı 
ileri sürülen ve 3 gencin 

hayatını kaybettiği olayın 
firari şüphelisi yakalandı. 

3 gencin öldürüldüğü olayın 
katil zanlısı yakalandı 

Kıraathanede çıkan tartışmada kan aktı: 1 ölü 
ANTALYA’DA kuzeninin daha 

önce çalıştığı yerden kalan alaca-
ğı iddiasıyla kıraathaneye giden 
kişi, çıkan tartışmanın büyümesi 
üzerine kendisine tabancayla 
ateş edilmesi sonucunu ağır ya-
ralanıp kaldırıldığı hastanede 
hayatını kaybetti. 

Olay, dün akşam saat 17.00 
sıralarında Kepez ilçesine bağlı 
Yeni Mahalle 2447 sokak üzerin-
de yer alan bir kıraathanede 
meydana geldi. İddiaya göre 
Uğur Akyol (37), kuzeninin daha 
önce çalıştığı kıraathanede si-
gorta işlemleri ve kalan parasını 
alması için iş yeri sahibiyle tele-
fonda görüştü. Kıraathaneye ge-
len Uğur Akyol, iş yeri sahibi ve 
iş yeri sahibinin yeğeni F. D. (33) 
ile tartışmaya başladı. Kıraatha-
ne dışına kadar taşan tartışma 
sonrası F. D., yanında taşıdığı ta-
bancayı çıkartarak Uğur Akyol’a 

ateş etmeye başladı. Sesleri du-
yanların haber vermesi üzerine 
olay yerine çok sayıda polis ve 
sağlık ekibi sevk edildi. Belirti-
len adrese gelen sağlık ekipler, 
vücuduna isabet eden mermiler-
den dolayı ağır yaralanan Ak-
yol’u ilk müdahalenin ardından 
ambulansla Kepez Devlet Hasta-
nesi’ne götürdü. Akyol, hastane-
de yapılan tüm müdahalelere 
rağmen hayatını kaybetti. F. D. 
ise suç aletini 2442 sokak üzeri-
ne atarak önce taksi ile ardından 
araçtan inip yaya olarak kaçma-
ya çalıştı. Takipte olan motorize 
yunus ekipleri, kaçan F. D’yi ya-
kaladı. Cinayet Büro Amirliği 
ekiplerine teslim edilen F. D. göz-
altına alınırken, Uğur Akyol’un 
cenazesi otopsi için götürüldüğü 
Antalya Adli Tıp Kurumu Mor-
gundan, sabah saatlerinde yakın-
ları tarafından teslim alındı.

Aksaray'da  
uyuşturucudan  

10 yıl hapsi  
olan şahıs  
yakalandı 

AKSARAY’DA uyuşturucu kul-
lanmak ve bulundurmaktan 10 
yıl 11 ay hapis cezası bulunan 
şüpheli jandarma ekiplerinin 
operasyonuyla yakalandı. 

Operasyon, Aksaray’ın merke-
ze bağlı Yeşilova beldesinde ger-
çekleştirildi. Edinilen bilgiye 
göre, aranan şahıslara yönelik çe-
şitli çalışmalar yapan İl Jandarma 
Komutanlığı ekipleri “Uyuşturu-
cu veya uyarıcı madde satın al-
mak, kabul etmek, bulundurmak 
ve kullanmak” suçundan aranan 
ve hakkında 10 yıl 11 ay kesin-
leşmiş hapis cezası bulunan 
H.T.Y. isimli şahsın belde merke-
zinde bulunduğunu tespit etti. 
Bunun üzerine Aksaray Cumhuri-
yet Başsavcılığı koordinesinde 
harekete geçen jandarma ekiple-
ri şüpheliye yönelik operasyon 
düzenledi. Gerçekleştirilen ope-
rasyonda şüpheli belde merke-
zinde kıskıvrak yakalanarak göz-
altına alındı. İl Jandarma Komu-
tanlığına götürülen şahıs burada-
ki işlemlerinin ardından cezaevi-
ne teslim edildi.

BATMAN'DA Motor-
lu Taşıt Sürücü Kursi-
yerleri (MTSK) e-sınavı-
na katılanlara kurduğu 
elektronik kopya düze-
neğiyle cevapları gön-
deren şahıs tutuklandı. 

Alınan bilgilere göre, 
Motorlu Taşıt Sürücü 
Kursiyerleri e-sınavına 
giren adaylara kopya 
düzeneği vasıtasıyla sı-
nav anında cevapları 
ileten 1 şüpheli tespit 
edildi. Şüphelinin evine 
düzenlenen operasyon-
da flash bellek içinde 
geçmiş dönemlere ait 
çekilen kopya görüntü-
leri, 27 Kasım tarihinde 
yapılan e-sınava ait 3 
kişinin e-sınav giriş bel-
gesi, kopya çekme düze-
neğinde kullanılan 24 
adet cep telefonu, 6 
adet akıllı saat, 10 adet 
kulak içi kulaklık, 13 adet düğme 
kamera, 3 adet dinleme cihazı, 1 
adet dizüstü bilgisayar, 1 adet el 
detektörü, 11 adet cep telefonu 
kasası, 12 adet cep telefonu ekra-

nı, 11 adet cep telefonu işlemcisi, 
1 adet lehim makinesi, 1 adet am-
permetre, düzenek yerleştirmeye 
yardımcı bakır kablo, bant ile suç-
tan elde edildiği değerlendirilen 
176 bin 650 Türk lirası, bin euro, 

bin 200 dolar, 50 sterlin olmak 
üzere toplam 252 bin Türk lirası 
ele geçirildi. Gözaltına alınan şüp-
heli, emniyetteki işlemlerinin ar-
dından sevk edildiği adli makam-
larca tutuklandı.

OLAY, dün akşam saatlerinde Çeşme il-
çesi Fahrettinpaşa Mahallesi'ndeki zeytin-

lik alanda meydana geldi. İddiaya göre, 
Azad Demir (22), Abdurrahim Doğan (19), 
Mehmet Sait Medeni (19) ve A.M., konum-

la Cakabey Anıtı mevkiine gelerek B.B. 
(21) ve yanındaki iki arkadaşı ile buluştu. 

Araçtan inen 4 genç ile bekleyen diğer 
grup arasında kız meselesi yüzünden tar-
tışma çıktı. Olayın büyümesi üzerine B.B., 

tabancayla karşı gruptaki 4 kişiye ateş etti. 
Silah sesleri üzerine bölgeye çok sayıda 

polis ve 112 sağlık ekibi sevk edildi. Olay-
da Azad Demir, Abdurrahim Doğan ve 

Mehmet Sait Medeni hayatını kaybederken 
yaralı A.M. (22) kaldırıldığı Dokuz Eylül 
Üniversitesi Hastanesinde tedavi altına 

alındı. Olayın ardından şüpheli B.B., hızla 
bölgeden kaçarken, yanında bulunan 2 ar-
kadaşı ise polis ekiplerince gözaltına alın-
dı. Firari zanlı B.B., kısa sürede polis ekip-
lerince yakalandı. Gözaltına alınan şüpheli 

emniyete götürüldü.

Kurduğu düzenekle ehliyet  
sınavına girenlere kopya  

gönderen şahıs tutuklandı 
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İSTANBUL Sabahattin Zaim Üniversitesinde halkla 
ilişkiler profesörü ve İslam Dünyası ve Küresel İlişkiler 
Merkezi'nin yöneticisi Dr. Sami Al-Arian, ABD'nin İsra-
il'e desteğinin başkanlık seçim sonuçlarına etkilerini 
AA Analiz için kaleme aldı. 

*** 
Donald Trump 2016'da ilk kez başkan seçildiğinde, 

pek çok Arap ve Müslüman Amerikalı yeni başkandan 
önceki ABD başkanlarının yüzünü kızartacak bir Filis-
tin karşıtı gündem bekliyordu. Trump, bekleneni yaptı 
ve bunu gerçekleştirdi. 

Trump, ABD'nin Orta Doğu politikasını özellikle İs-
rail ve Filistin konusuna çevirecek şekilde siyonist fa-
natik isimlerden atamalar yaptı ve bu politikalar da-
madı Jared Kushner'in Orta Doğu'daki tüm siyonist 
emellerin gerçekleştirilmesine yönelik bir yol haritası 
olan “Yüzyılın Anlaşması”nı geliştirmesiyle doruğa 
ulaştı. Trump, ABD Büyükelçiliğinin Kudüs'e taşınması 
gibi adımlarıyla o zamana kadar ki yerleşik ABD politi-
kasından uzaklaşarak deneyimli diplomatları bile şok 
eden yollar benimsedi ve [1] önceki ABD başkanları-
nın en azından sözde destek verdiği Oslo sürecini kö-
künden çözmeye yönelik adımlar attı. 

Trump, siyonist rejimi ABD'nin bölgedeki askeri 
politikasını uygulayan ABD Merkez Komutanlığının 
(CENTCOM) 21. üyesi olarak bünyesine kattı ve Arap 
ülkeleriyle Abraham Anlaşmaları olarak adlandırılan 
bir dizi normalleşme anlaşması imzalayarak İsrail'i 
bölgeye entegre etmeye çalıştı. [2] 

İran politikasını da değiştiren Trump, 2015'te dö-
nemin ABD Başkanı Barack Obama tarafından imzala-
nan İran nükleer anlaşmasından tek taraflı olarak çe-
kildi. [3] Ayrıca bölgedeki “direniş ekseninin” mimarı 
olan İran Devrim Muhafızları Ordusuna bağlı Kudüs 
Gücü Komutanı General Kasım Süleymani'nin sebepsiz 
yere öldürülmesi emrini verdi. 

Arap ve Müslüman Amerikalılar neden Demo‐
kratlara oy vermedi? 

2020 başkanlık seçimlerinde Arap ve Müslüman 
Amerikalılar, Trump yönetiminin bu politikaların yanı 
sıra genel olarak Müslümanlara ve göçmenlere yönelik 
düşmanlığı nedeniyle ezici bir çoğunlukla Joe Biden'a 
oy verdi. Bu noktada hiç kimse sadece 4 yıl sonra Arap 
ve Müslüman Amerikalıların çoğunun 2024 seçimleri-
ni boykot edeceğini, üçüncü partilere oy vereceğini ya 
da şok edici bir şekilde Trump'ın kendisine oy verece-
ğini hayal edemezdi. 

Bu değişimi anlamak için Biden yönetiminin son 
bir yıl içinde İsrail ve Filistin'e yönelik tutumunu göz 
önünde bulundurmak yeterlidir. İsrail'in Gazze'deki Fi-
listinlilere karşı soykırım başlattığı 7 Ekim 2023'ten bu 
yana Biden, İsrail'e 22 milyar dolar tutarında yıkıcı si-
lahlar sağladı. [4] ABD aynı zamanda İsrail'e 7 milyar 
dolarlık askeri yardımda bulundu ve ateşkes çağrısı 
yapan kararlara karşı Birleşmiş Milletler (BM) Güven-

lik Konseyi veto yetkisini 3 kez kullandı. 
Ayrıca ABD, İsrail'i Uluslararası Adalet Divanı 

(UAD) [5] ve Uluslararası Ceza Mahkemesi (UCM) [6] 
dahil olmak üzere çeşitli uluslararası forumlarda koru-
du. Bölgedeki gücünü kullanarak diğer Arap devletleri-
ni Filistinlilere yardım etmemeleri için tehdit etti [7] ve 
rüşvet verdi [8]. Gerçekten de ABD, Filistinlilere yöne-
lik soykırım ve etnik temizliğin sadece suç ortağı değil, 
aynı zamanda tam ortağı oldu. 

Emgage [9] gibi az sayıda uç ve uzlaşmacı [10] 
gruplar dışında tabandan gelen [11] Arap ve Müslü-
man Amerikalı organizatörlerin [12] ve toplulukların 
çoğunluğu, Başkan Yardımcısı ve Demokrat başkan 
adayı Kamala Harris, Biden'ın soykırıma tam desteğin-
den farklı bir yönetim politikası benimsemediği takdir-
de kendisine oy vermeyeceklerini açıkça ortaya koydu. 
[13] 

Harris, kampanyası boyunca kendisini Biden'ın İs-
rail'e yönelik politikasından ayıracak herhangi bir şey 
söylememekte ısrar etti. [14] Harris, kampanya mi-
tinglerinde ve Demokratik Ulusal Kongre'de protesto-
cuları susturarak ve etkileşime girmeyi reddederek 
Müslümanları ve Arapları yabancılaştırdı ve [15] konu-
ya değindiğinde ise İsrail'in kendini savunma hakkı ol-
duğu yönündeki soykırımcı mantrayı tekrarladı. [16] 
Demokrat başkan adayı Filistinlilerin çektiği acılar 
hakkında, faillere herhangi bir atıfta bulunmadan bir-
kaç boş söz söylemekle yetindi. 

Harris'in başkanlık seçimindeki yenilgisi büyük öl-
çüde bu seçmenlerin endişelerini ele almayı inatla red-
detmesine bağlanabilir. Donald Trump'ı yenmek için 
katılım sayılarının oldukça arttığı 2020 seçimiyle kar-
şılaştırıldığında, her iki seçim arasındaki zaman dili-
minde seçmen sayısı 4 milyon daha artmasına rağmen, 
2024 seçiminde toplam 10 milyon daha az oy kullanıl-
dı. [17] 

Trump 2020 ve 2024 seçimleri arasında yaklaşık 
75 milyonluk oy sayısını korudu. Demokratlar ise her 
iki seçim arasında 10 milyon oy kaybetti ve oyları 81 
milyondan 71 milyona düştü. Başka bir deyişle, 2024 
seçimlerinde kazanan Trump değil, kaybeden Demo-
kratlar oldu. 

New York Times'ta 21 Ekim'de 2024 seçimlerin-
den sadece iki hafta önce yayınlanan bir makalede, sa-
lıncak eyaletlerde seçmenlerin yüzde 3,7'sinin kararsız 
olduğu ve kararsızların “beyaz seçmen olma ihtimali-
nin daha düşük olduğu, bunların beşte birinin siyah 
Amerikalılar olduğu” belirtildi. [18] Ayrıca makale, ka-
rarsız seçmenlerin “kime oy vereceklerine karar verir-
ken İsrail'in Gazze'deki savaşına ilişkin görüşlerin mo-
tive etme olasılığının 6 kat daha fazla olduğunu” ortaya 
koydu. Bu yüzde 3,7'lik kararsız seçmen oranı Pensil-
vanya, Wisconsin ve Michigan'daki 583 bin seçmene 
denk geliyor. 

Demokratlar nihayetinde Trump'a karşı zafer ka-

zanmak için tüm enerjilerini bu 3 eyalete harcadı. Bi-
den 2020'de 3 eyaleti toplam 256 bin oyla, yani oyların 
yüzde 1,6'sını alarak kazanmıştı. 2024'te ise sonuç tam 
tersi oldu. Trump aynı eyaletlerde Harris'i 255 bin oyla 
geçti ve bu da oyların yüzde 1,6'sına denk geliyordu. 

Harris muhtemelen bu eyaletlerde soykırımı belir-
leyici bir faktör olarak gören kararsız seçmenlerin ço-
ğunun oyunu kaybetti. Michigan'da Müslüman ya da 
Arap nüfusun çoğunlukta olduğu iki şehir olan Dear-
born ve Hamtramck'taki oylama verilerini ele alalım. 

Detroit Free Press'e göre [19], 2020'de Biden, 
Trump'ın yüzde 30'dan az oy aldığı Dearborn şehrinde 
oyların yüzde 69'unu almıştı. Hamtramck da oylar Bi-
den'a gitmişti ve Trump'ın yüzde 13'lük oyuna karşı 
Biden yüzde 85 oy almıştı. 

2024'te ise Trump, Harris'in yüzde 36 oyuna karşı 
yüzde 42 oy alarak Dearborn'u kazandı. Ayrıca Trump, 
Hamtramck'ta da Harris'in yüzde 38 oyuna karşı yüz-
de 44 oy alarak seçimleri kazandı. Yeşil Parti adayı Jill 
Stein da Michigan genelinde oyların yaklaşık beşte bi-
rini alarak, düşük oy aldığı diğer bölgelere kıyasla ol-
dukça yüksek bir oy oranına ulaştı. 

Harris'in Gazze için konuşma cesaretini göste‐
rememesi seçimlere mal oldu 

2020 ve 2024 seçimleri karşılaştırıldığında, Har-
ris'in Gazze'deki soykırıma karşı tavır alma ve kendisi-
ni Biden'dan ayırma konusundaki cesaretsizliğinin ona 
seçime mal olduğu açıkça ortaya çıkıyor. 2020'de 
Trump'a karşı oy kullanmak için büyük bir seçmen kit-
lesi sandıklara gitmişti. 2024 seçimlerinde Trump'ın 
oy oranları değişmedi. Yine de Harris, Trump korkusu 
üzerinden zafer elde edemedi. Başta Arap ve Müslü-
man Amerikalılar olmak üzere çok sayıda seçmen, De-
mokratların Gazze halkına yönelik soykırım savaşına 
ve Lübnan halkına yönelik canice saldırılara iştirak et-
mesinden büyük rahatsızlık duyuyor. 

Demokrat Parti ve Amerikan siyasi elitleri, seç-
menlerin aşırılık yanlısı ya da popülist bir Cumhuriyet-
çi adayın korkusuyla oy vermeye zorlanmayacağını ar-
tık anlamalıdır. Aksine Amerikan halkı, politikacılara 
soykırıma ve Araplar ile Müslümanların yanı sıra diğer 
ilkeli ve vicdanlı vatandaşların endişelerine karşı saygı 
gösterilmemesinin siyasi bir bedeli olduğunu bildir-
mek için, ahlaki netlikleri ve kararlılıklarıyla hareket 
edecektir. 

[1] https://www.newyorker.com/news/dis‐
patch/donald‐trumps‐legacy‐in‐israel 

[2] 
https://www.militarytimes.com/news/your‐mili‐
tary/2021/01/15/in‐waning‐days‐trump‐shakes‐
up‐centcom‐to‐increase‐arab‐israeli‐efforts‐aga‐
inst‐iran/ 

[3] 
https://www.aa.com.tr/en/americas/trump‐
plans‐to‐intensify‐maximum‐pressure‐campaign‐

against‐iran‐report/3388739 
[4] https://www.aa.com.tr/en/middle‐

east/us‐provided‐179b‐in‐military‐aid‐to‐israel‐
since‐october‐2023‐report/3379862 

[5] 
https://www.washingtonpost.com/world/2024/
02/21/icj‐hearing‐israel‐palestinian‐occupati‐
on/ 

[6] 
https://www.aljazeera.com/news/2024/5/21/n
o‐equivalence‐biden‐defends‐israel‐after‐icc‐re‐
quests‐arrest‐warrants 

[7] https://www.crisisgroup.org/united‐sta‐
tes/009‐bending‐guardrails‐us‐war‐powers‐af‐
ter‐7‐october 

[8] https://www.state.gov/secretary‐antony‐
j‐blinken‐and‐egyptian‐foreign‐minister‐badr‐
abdelatty‐at‐a‐joint‐press‐availability/ 

[9] https://www.middleeasteye.net/big‐
story/joe‐biden‐emgage‐muslim‐america‐us‐
elections 

[10] https://www.middleeasteye.net/opini‐
on/muslim‐elite‐capture‐harris‐weaponisation‐
identity 

[11] 
https://www.aljazeera.com/news/2024/3/18/h
ow‐the‐uncommitted‐vote‐against‐bidens‐gaza‐
policy‐is‐going‐national 

[12] 
https://www.aa.com.tr/en/americas/american‐
muslim‐leaders‐cite‐us‐support‐for‐gaza‐genoci‐
de‐in‐decision‐not‐to‐back‐harris/3387924 

[13] 
https://www.nytimes.com/2024/08/28/opini‐
on/kamala‐harris‐gaza‐israel‐war.html 

[14] https://www.newsweek.com/wisconsin‐
election‐2024‐kamala‐harris‐donald‐trump‐
muslim‐jewish‐voters‐swing‐states‐stein‐
1955897 

[15] https://mondoweiss.net/2024/08/why‐
democrats‐refused‐to‐allow‐a‐palestinian‐spea‐
ker‐at‐the‐dnc/ 

[16] https://www.npr.org/2024/08/23/g‐s1‐
19232/kamala‐harris‐israel‐gaza‐dnc 

[17] 
https://trtworld.com/elections/us/2024 

[18] 
https://www.nytimes.com/2024/10/21/us/po‐
litics/trump‐harris‐undecided‐voters.html 

[19] https://www.freep.com/story/news/po‐
litics/elections/2024/11/06/trump‐wins‐dear‐
born‐and‐makes‐gains‐in‐
hamtramck/76085841007/ 

[Sami Al‐Arian, İstanbul Sabahattin Zaim Üniversi‐
tesinde halkla ilişkiler profesörü ve İslam Dünyası ve 
Küresel İlişkiler Merkezi'nin yöneticisidir.]

Amerikan seçimlerine 
Gazze etkisi: Müslümanlar 

kime oy verdi? 
2020 ve 2024 seçimleri karşılaştırıldığında, Harris'in Gazze'deki  

soykırıma karşı tavır alma ve kendisini Biden'dan ayırma konusundaki 
cesaretsizliğinin ona seçime mal olduğu açıkça ortaya çıkıyor. 
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TİCARET Bakanı Ömer Bolat, sosyal 
medya hesabından Türkiye ekonomisi-
nin üçüncü çeyrek büyüme verilerini 
değerlendirdi. Türkiye ekonomisinin 
son 4 yılda 17 çekrektir büyüdüğünü 
hatırlatan Bolat, ekonominin bu yılın 
üçüncü çeyreğinde yüzde 2,1 oranında 
büyürken, net mal ve hizmet ihracatının 
büyümeye katkısının 2,2 puan olduğu-
nu bildirdi. Büyümenin ana itici gücü-
nün dış ticaret olduğunu ekleyen Bolat, 
net mal ve hizmet ihracatının büyüme-
ye pozitif katkısının güçlenerek üç çey-
rektir devam ettiğini dile getirdi. 

Ekonomi programının makro çerçe-
vesi ile uyumlu bir şekilde enflasyonu 
düşürme önceliğiyle dengeli bir büyü-
me patikasında ilerlendiğinin altını çi-
zen Bakan Bolat, şu ifadelere yer verdi: 

"Üretim, istihdam, yatırım ve ihraca-
ta öncelik veren ekonomi programımı-
zın olumlu etkileri büyüme verilerinde 
görülmektedir. Yılın üçüncü çeyreğinde 
büyümenin 2,2 puanı net mal ve hizmet 
ihracatından gelmiştir. Bu da büyüme-
nin ana itici gücünün dış ticaret olduğu-
nu göstermiştir. İhracat artışı ve ithala-
tın düşürülmesi, büyümenin dış ticaret 
temelinde gelişmesine katkı yapmakta-
dır. Pandemide dahi büyüme perfor-
mansını sürdüren Türkiye ekonomisi 
2020 yılında yüzde 1,9, 2021 yılında 
yüzde 11,4, 2022 yılında yüzde 5,5, 
2023 yılında yüzde 5,1 oranında büyü-
me kaydetmiştir. 2024 yılının ilk çeyreği 
yüzde 5,3, ikinci çeyreği yüzde 2,4 ve 
üçüncü çeyreği yüzde 2,1, sonuçta 
2024’ün ilk dokuz ayında ise yüzde 3,2 
oranında büyümüştür. 2024 yılı ilk 9 
ayında yüzde 3,2’lik büyümenin 1,9 
puanı net mal ve hizmet ihracatından 

gelmiştir. Üretimde büyüme devam et-
mekte, fabrikalar çalışmakta, çarklar 
dönmekte ve istihdam artmaktadır. Dış 
ticaret, ihracatın mal ve hizmetler ola-
rak artması, ithalatın gerilemesi, böyle-
ce dış ticaret açığının azalması sayesin-
de ekonomik büyümeye net katkı sağla-
maktadır." 

"Büyümenin 1,9 yüzde puanı net 
mal ve hizmet ihracatından gelmiş‐
tir" 

Yılın üçüncü çeyreğinde bir önceki 
yılın aynı çeyreğine göre istihdam edi-
lenlerin sayısının 1 milyon 44 bin kişi 
artarak 32 milyon 734 bin kişiye ulaştı-
ğını belirten Bakan Bolat, "2024 yılı 
üçüncü çeyreğinde cari işlemler hesa-
bında 9,3 milyar dolar fazla verilmiş 

olup, bir taraftan ekonomimizin büyü-
mesini, diğer taraftan yüksek seviyede 
cari fazla verilmesini sağladık. Cari iş-
lemler hesabında üçüncü çeyrek sonu 
itibarıyla 4 ay üst üste fazla verdik. 2024 
yılının üçüncü çeyreğinde Gayri Safi 
Yurt İçi Hasıla’da (GSYH) yüzde 2,1 ora-
nında artış gerçekleşmiştir. Böylece 
Türkiye ekonomisi kesintisiz büyüme 
performansını 17 çeyrektir sürdürmüş-
tür. 2024 yılının üçüncü çeyreğinde mal 
ve hizmet ihracatı yüzde 0,8 oranında 
artarken, mal ve hizmet ithalatı yüzde 
9,6 oranında azalmıştır. Böylece ihracatı 
artırmaya ve ithalatı düşürmeye yönelik 
atılan adımlar neticesinde net mal ve 
hizmet ihracatının büyümeye katkısı 
üçüncü çeyrekte 2,2 puan olarak ger-

çekleşmiştir. İhracatın artması ve ithala-
tın azalması ile 2024 yılının ilk dokuz 
ayında bir önceki yılın aynı dönemine 
göre yüzde 3,2’lik büyümenin ise 1,9 
yüzde puanı net mal ve hizmet ihraca-
tından gelmiştir" dedi. 

Nominal gayri safi yurtiçi hasılanın 
(GSYH) 1 trilyon 260 milyar dolara ula-
şarak rekor yenilediğini de aktaran Bo-
lat, "Net mal ve hizmet ihracatındaki ar-
tış ile büyüme kompozisyonunda den-
gelemenin devam ettiği görülmektedir. 
Görülen bu iyileşme daha dengeli ve 
sürdürülebilir bir büyüme patikasında 
ilerlediğimizi göstermektedir. Üretim, 
istihdam, yatırım ve ihracata öncelik ve-
ren ekonomi programımızın olumlu et-
kileri büyüme verilerinde görülmekte-
dir. 2023 yılının ikinci yarısında başla-
yan ihracattaki artış ve ithalattaki azalış 
eğilimi ile 2024 yılı genelinde net ihra-
catın büyümeye pozitif katkı vermesi 
beklenmektedir. Bu dengeleyici gelişme 
ile bir taraftan ekonomik büyümeyi des-
tekler iken, diğer taraftan makroekono-
mik istikrarı güçlendirmekteyiz. Enflas-
yonu kalıcı bir şekilde düşürerek sürdü-
rülebilir yüksek büyüme için uygun 
makroekonomik ortamı sağlamak birin-
ci önceliğimizdir. Önümüzdeki dönem-
de enflasyondaki düşüşle birlikte eko-
nomik büyümemiz de hızlanacaktır. Ti-
caret Bakanlığı olarak mal ve hizmet ih-
racatını artırmaya yönelik olarak destek 
mekanizmamızı aktif bir şekilde uygu-
luyor ve ticari diplomasi faaliyetlerimizi 
etkin bir şekilde sürdürüyoruz. İthalat 
tarafında ise sanayimizi haksız rekabete 
ve düşük fiyatlı ithalata karşı korumaya 
dönük adımlarımızı kararlılıkla atıyo-
ruz" ifadelerini kullandı.

İSTANBUL Kapalıçarşı'da bazı döviz büro-
ları, para sayma makinelerinin sahte dolarları 
tespit edememesi üzerine işletmelerine uyarı 
yazıları asarak eski basım 50 ve 100 dolarlık 
banknotların alım satımını yapmadığını du-
yurdu. Para piyasaları uzmanları ise sorunun 
15-20 gün içinde makinelerinin güncellenme-
siyle çözüleceğini ifade etti. 

İstanbul Kapalıçarşı'da döviz büroları, 
para sayma makinelerinin sahte dolarları tes-
pit edememesi üzerine eski basım 50 ve 100 
dolarlık banknotların alım satımının durdu-
rulduğunu duyurmuştu. Dövizciler, müşterile-
rini bilgilendirmek için yalnızca yeni basım 
dolarlarla işlem yapacaklarına dair uyarıları 
işletmelerine astı. Konuya ilişkin açıklama ya-
pan para piyasaları uzmanları ise sorunun 15-
20 gün içinde para sayma makinelerinin gün-
cellenmesiyle çözüleceğini belirterek, piyasa-
da dolaşan sahte dolarların makinelerde tespit 
edilemediğini ancak uzmanlar tarafından elle 
ve gözle fark edilebileceğini ifade etti. 

“Bahsedildiği kadar miktarda sahte do‐
ların piyasada olduğunu düşünmüyoruz” 

Sahte dolarların piyasada olduğunu fakat 
bahsedildiği kadar yüksek değeri bulmadığını 
belirten Para Piyasaları Uzmanı Hacı Koçak, 
“Son günlerde 200 milyon dolar ile 600 mil-
yon dolar sahte paranın piyasada gezdiği bah-
sediliyor. Yalnız bu rakamların bu kadar yük-
sek olduğunu tahmin etmiyoruz. Sahte para 
yeni değil daha öncede mutlaka piyasada var-
dı. Bunlar eskiden el ve makinelerde anlaşıla-
bilirdi. Yeni gelişen teknolojilerle sahte parala-
rı makinelerden geçecek şekilde tasarlıyorlar. 
Bu yüzden döviz büroları eski basım 50 ile 
100 dolarların alımını durdurdu. Sadece mavi 
dolar dediğimiz son teknolojik basım olan do-
larları kabul ediyorlar” dedi. 

“Sahte doları sadece bakarak bile anla‐
yabiliyoruz” 

Koçak, “Sahte dolar ile ilgili bir açıklama 
yapıldı. Korkulacak miktarda bir dövizin olma-
dığı söylendi. Biz de bunu düşünüyoruz. En 
azından yetkili işletmelerde sahte doların do-
laşmadığını rahatlıkla söyleyebiliriz. Bu işlet-
melerde çalışan uzmanlar var, sahte doları 
gördükleri anda anlayabiliyorlar. Bankalarda 
tabii ki güvendikleri daha önceden ticaret yap-
tıkları müşterilerinden bu dolarları almaya de-
vam ediyorlar. 15–20 gün içerisinde para say-
ma makinelerinin güncellenmesiyle bu soru-
nun çözüleceğini düşünüyorum. Sahte doları 
anlamak için birçok yöntem var. Bunlardan bi-
risi de sahte basılan doların arkasında bulu-
nan saat kulesinin üstünde normal dolarda 
saat 02:20'yi gösterir. Sahte dolarlarda ise bu 
saat farklı gösterilebiliyor. Sahte doların rengi 
ve kağıdı farklıdır. Bunun gibi birçok yöntem 
bulunuyor” ifadelerini kullandı. 

“Sahte doları renginden ve sesinden ta‐
nıyoruz” 

Döviz ve Altın Piyasaları Uzmanı Adnan 
Kapukaya, “Biz yıllardır Kapalıçarşı'da çalışan 
esnafız. Bu doların sahte olup olmadığını anla-
rız. Doları biz elimizde hatta gözümüzle anlı-
yoruz. Rengi, sesi, kağıdı ve basım şekliyle gör-
düğümüz anda anlarız. Fakat bankada çalışan 
insan bunu anlamayabilir veya makinelerden 
kaçabilir. Makinelere her sene hatta her ay 
yeni bir sürüm gerekiyor. Bu sürüm güncellen-
mediğinde tabii ki bunu fırsat olarak kullan-
maya çalışan hainler olabiliyor. 10 veya 20 gün 
içerisinde bu güncellemeler yapılınca tüm so-
run ortadan kalkacak. 94 yılında böyle bir so-
run yaşamıştık. Makineler değişti ve bu sorun 
o dönem ortadan kalkmıştı. Son zamanlarda 
sahte dolar basanlar aynısına yakın bir basım 
yapmışlar” şeklinde konuştu.

AYEDAŞ, kesintisiz elektrik dağı-
tım hizmeti kapsamında 2024 yılının 
ilk 9 ayında bakım, onarım ve yatırım 
hizmetlerini sürdürdü. 

Sürdürülebilirliği stratejisinin 
merkezine koyarak, insan ve teknolo-
ji odağıyla projeler üreten ve yatırım-
larını gerçekleştirerek Türkiye'nin 
enerji dönüşüme öncülük eden fir-
malar arasında yer alan Enerjisa Da-
ğıtım Şirketleri'nin Başkent EDAŞ ve 
Toroslar EDAŞ ile birlikte üç elektrik 
dağıtım şirketinden biri olan Ayedaş, 
yılın ilk 9 ayında İstanbul Anadolu 
Yakasında müşteri ve çözüm odaklı 
yaklaşımı sayesinde önemli çalışma-
lara imza attı. 

Şirket, İstanbul Anadolu Yaka-
sı'nda hizmet verdiği 8 bin 319 trafo 
ve 34 bin 550 kilometre hat uzunlu-
ğunda sürdürülebilir, kaliteli ve ke-
sintisiz enerji sağlanabilmesi amacıy-
la kapsamlı bakım, yenileme ve yatı-
rım çalışmalarını sürdürürken, dijital 
dönüşüm çalışmaları ve karbon ayak 
izini azaltmak için attığı adımlarına 
da devam etti. 

İstanbul'un enerji altyapısı güç‐
lendiriliyor 

Daha aydınlık bir kent hedefine 
bağlı kalıp, mevsimsel ve coğrafi şart-
ların olumsuz etkilerini en aza indir-

mek için Adalar, Ataşehir, Beykoz, 
Çekmeköy, Kadıköy, Kartal, Maltepe, 
Pendik, Sancaktepe, Sultanbeyli, Şile, 
Tuzla, Ümraniye ve Üsküdar ilçelerin-
de toplamda 44 bin 32 aydınlatma 
armatürünün bakımını tamamladı. 
Bunun yanı sıra, 944 pano, 14 trafo 
ve bin 397 dağıtım merkezinin bakı-
mını yaparak enerji altyapısını güç-
lendirdi. Aynı dönemde 2 bin 165 ki-
lometrelik hattın bakımını gerçekleş-
tirerek sürdürülebilir enerji dağıtımı-

na katkı sağladı. 
Ayedaş, 2024 yılının ilk 9 ayında 

belirlediği yatırım hedeflerini gerçek-
leştirirken, hizmet verdiği 3 milyon-
dan fazla müşteriye daha kesintisiz 
ve kaliteli enerji sunabilmek adına, 
602 kilometrelik yeni kablo döşeme 
ve bin 502 yeni aydınlatma armatü-
rünün montajını tamamladı. Ayrıca, 
545 yeni elektrik panosu ve 79 trafo 
kurarak altyapısını güçlendirdi. 

Dijital dönüşüm süreçleri hızlandı 

Enerjisa Dağıtım Şirketleri tara-
fından 2024 yılının ilk 9 ayında bilgi 
sistemlerini ve iş uygulamalarını güç-
lendirirken verimliliği de artıracak 
çok sayıda projeye imza atıldı. 

Enerjisa Dağıtım Şirketleri tara-
fından Şebeke Yönetim Sistemi, Filo 
Bildirim Portal & Platformlu Araç 
Kontrolleri, CBS ile Enerji Müsaadesi 
Verilmesi, Doküman Yönetim Sistemi 
Uygulama Projesi, EPDK Deprem ve 
Doğal Afet Projesi ve Tesisatın Yaşam 
Serüveni başta olmak üzere yaklaşık 
52 milyon TL bütçeyle çok sayıda di-
jital proje geliştirildi. 

Operasyonel iş süreçlerini daha 
verimli hale getirebilmek için dijital 
dönüşümüne ağırlık veren Enerjisa 
Dağıtım Şirketleri kullanıcı memnu-
niyetini en üst seviyeye çıkarmak için 
çalışmalarını sürdürüyor. 

Müşteri odaklı yaklaşımla 7/24 
hizmet sunan Ayedaş, ayedas.com.tr, 
Web Chat Volt anlık mesajlaşma, Aye-
daş 186 Mobil Uygulaması, 0 (216) 
186 00 00 numaralı WhatsApp İhbar 
Hattı ve 186 Çağrı Merkezi'nden tüm 
müşterilerinin soru ve sorunlarını 
dinleyerek çözüm bulmaya devam 
ederken, sosyal medya hesapları ara-
cılığı ile de müşterilerin talep ve şika-
yetleri karşılanıyor.

Para piyasaları  
uzmanları: "Sahte  

dolar krizi 2 haftaya 
çözülür" 

ORTA Karadeniz Kalkınma Ajansı (OKA) 
koordinasyonuyla, Merzifon Organize Sanayi 
Bölge Müdürlüğü iş birliği ile "Sanayide İkiz 
Dönüşüm" toplantısı düzenlendi. 

OKA’nın Katma Değerli Üretim ve İhracat 
Sonuç Odaklı Programı kapsamında Amas-
ya'nın Merzifon ilçesinde "Sanayide İkiz Dönü-
şüm" toplantısı düzenlendi. OKA Genel Sekre-
teri Mehlika Dicle, toplantıdaki açılış konuş-
masında sürdürülebilir kalkınma hedefleri 
doğrultusunda yeşil mutabakat ve dijital dö-
nüşüm süreçlerine katkı sağlanmasının ve iş-
letmelerin hazırlığının önemini vurguladı. Dic-
le, "Amasya Çorum, Samsun ve Tokat illerin-
den oluşan Bölgemizde sanayimizin rekabetçi-
liğini vesürdürülebilirliğini güçlendirmek için 
Yeşil Mutabakat ve dijital dönüşüm süreçleri-
ne uyum sağlamamız büyük önem taşıyor" 
dedi. 

Toplantının ilk oturumunda, Samsun Mo-
del Fabrika Direktörü Onur Berberoğlu, Sam-
sun Model Fabrika’nın tanıtımını yaptı ve böl-
gede dijital dönüşümün nasıl uygulanabileceği 
üzerine örnekler sundu. Berberoğlu, yalın üre-
tim teknikleri ve dijital teknolojilerin enteg-
rasyonuyla sağlanan verimlilik artışı gösterge-
lerini katılımcılarla paylaştı. 

'Sanayide İkiz  
Dönüşüm' konuşuldu 

Ayedaş İstanbul'da bakım ve yatırımlarını sürdürdü 

E-TİCARET platformu Hepsibura-
da, ‘Efsane Cuma Büyük Final’ kam-
panyasını duyurdu. Hepsiburada'da 
‘Efsane Cuma Büyük Final’ kampanya-
sını başlattığını açıkladı. Kampanya, 
“Şimdi Al, Sonra Öde” gibi ödeme im-
kanları sunuyor. E-ticaret platformun-
dan kampanya hakkında şu açıklama 
yapıldı: ''Efsane Cuma Büyük Final 
kampanyasında evini yenilemek iste-
yenler için ev ve yaşam kategorisindeki 
tüm indirimlere ek sepette indirim im-

kanı sunuluyor. Gün boyunca yemek ve 
kahvaltı takımları, evlerin her köşesine 
şıklık katacak tasarımlarla tüketicilerin 
beğenisine sunuluyor. 

Bazı markaların beyaz eşya ve an-
kastre ürünlerinde gün boyunca fırsat-
lar tüketicilerle buluşuyor. Enerji tasar-
ruflu buzdolapları, geniş kapasiteli ça-
maşır makineleri ve modern tasarımlı 
ankastre setler, fiyat avantajı, yüksek 
performansları ve estetik tasarımlarıy-
la öne çıkıyor. Teknoloji tutkunlarına 

özel televizyon, tablet, bilgisayar ve 
ekipmanlarda fırsatlar Efsane Cuma 
Büyük Final boyunca devam ediyor. 4K 
UHD Smart TV’lerde değişen indirim-
ler sağlanırken bazı markaların en yeni 
televizyon modelleri, yüksek görüntü 
kalitesi ve akıllı özellikleriyle tüketiciye 
sunuluyor. Bilgisayar ve ekipmanlarda 
sepette indirim dikkat çekerken oyun-
severler için monitör, klavye, mouse ve 
kulaklık gibi ekipmanlarda da özel fi-
yatlar sunuluyor. Bazı markaların sü-

pürge, kahve makinesi, fritöz ve ütü 
gibi küçük ev aletleri indirimlerle satı-
şa sunuluyor. Robot süpürgeler, ev te-
mizliğinde teknolojiyi bir üst seviyeye 
taşırken airfryer modelleri hızlı ve pra-
tik yemek yapma olanağı tanıyor. Yük-
sek buhar gücüne sahip ütüler ise kıya-
fetlere profesyonel bir dokunuş katıyor. 
Evde barista deneyimi yaşamak iste-
yenler için tam otomatik kahve maki-
neleri de kampanya kapsamında kulla-
nıcıların beğenisine sunuluyor.

Hepsiburada Efsane Kasım’da ‘Büyük Final’ kampanyasını başlattı 

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, "Türkiye ekonomisi 2024 yılının üçüncü çeyreğinde yüzde 
2,1 oranında büyürken, net mal ve hizmet ihracatının büyümeye katkısı 2,2 puan ol-

muştur. Büyümenin ana itici gücü dış ticaret olmuştur" dedi. 

Bakan Bolat: "Büyümenin 
ana itici gücü dış  
ticaret olmuştur" 
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Bankacılık sektörü, Eylül sonu itibarıyla artan kredi kartı batıkları nedeniyle yeniden yapılandırma talebinde bulunuyor. 
Banka yöneticileri, Merkez Bankası’na kredi artış sınırlarının esnetilmesi ve kredi kartı borçları için yapılandırmanın uzatıl

ması konusunda taleplerini ilettiler. Ancak Merkez Bankası'nın, talepleri şu an için kabul etmediği öğrenildi.
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Diyarbakır'ın Bağlar ilçesinde kay
bolduktan 19 gün sonra cansız bedeni 
bulunan Narin Güran cinayetine ilişkin 
yeni bir gelişme meydana geldi. Olayda 
cinayetin örtbas edildiğine dair yeni ses 
kayıtları açığa çıkarken bu ses kayıtları 
kapsamında soruşturma başlatıldı. 

Ortaya çıkan ses kayıtlarında yaşanan 
konuşmaların, Güran ailesinin yakını 
Hasan Kaya ile Nevzat Bahtiyar'ın eşi 
Gazal Bahtiyar arasında geçtiğini 
kaydedilirken Kaya'nın aracı yapıldığı ve 

Gazal Bahtiyar'ın eşi Nevzat ile konuş
masının istendiği ifade edildi. 

Habertürk'te yer alan habere göre, 
cinayetle suçlanan Hasan Kaya'nın, 
Nevzat Bahtiyar'ın eşi Gazal Bahtiyar ile 
yaptığı konuşmalarda cinayeti üstlen
mesi karşılığında bazı tekliflerde bulun
duğu ortaya çıktı. 

Kaya'nın Gazal Bahtiyar'a, "Ben yaptım 
deseydi, evlerini getirmelerine izin 
verirdik" ifadelerini kaydettiği iletildi. 

 

İkili arasındaki konuşmanın detayları 
şu şekilde: 

Hasan Kaya: Bugün oraya gittim. 
Dediler ki; zaten Nevzat yapmış. 

Gazal Bahtiyar: Sen deseydin ki; Nevza
t'a kurban olun. Bir de Nevzat mı yapmış 
diyorlar? 

Hasan Kaya: Nevzat deseydi 'Ben yap
tım' evlerini getirmelerine izin verirdik. 
Evini Gazal'a verirdik. Sen onlara söyle. 
"Ben onlara öyle bir şey diyemem" 
dedim; zaten evleri var köyde. 

Gazal Bahtiyar: Deseydin enayi mi var 
karşınızda? O yapacak sonra suçu onun 
üstüne atacak. Ben onu Nevzat'a kurban 
ederim. Beş altı çocuğumu kurban ed
erim. Dünya malına mı tamah edeceğim. 
Nevzat'ın zaten evini yıktılar. Nevzat'ın 
evine ateşler saldılar. Kızlarını yaktılar, 
evine ateşler attılar. 

 
Hasan Kaya: Ben dedim ki; 'Çocukları 

bana söyledi. Arabamızın devrini versin
ler' Mehmet söyledi. Bana 'Tamam' 

dediler arabanın devri zamanı gelince 
devrini veririz dediler. 

 
Gazal Bahtiyar: Yani 'Öyle Nevzat bu 

meseleyi üzerine alsın' 
 
Hasan Kaya: Vallahi öyle söyledi. 
Diyarbakır Cumhuriyet Başsavcılığı 

tarafından, konuya ilişkin 5 kişi 
hakkında soruşturma başlatıldığı ve 
şahısların ifadelerinin alındığı 
kaydedildi.

Narin cinayetinde yeni ses kayıtları ortaya çıktı: 'Nevzat cinayeti üstlensin' 

İstanbul'un "akciğeri"  
Belgrad Ormanı imara açılıyor 

15 yıl önceki bebek satışı skandalında da 
adı geçen Fırat Sarı'ya yeni soruşturma 

BOTAŞ açıkladı: 
Doğalgaza Aralıkta 
zam yapılacak mı? 

Panikleyen bankalar Merkez Bankası'na 
koştu: Kredi kartı batıkları piyasayı zorluyor

Bankacılık sektörü, Eylül sonu itibarıyla 
artan kredi kartı batıklarıyla karşı karşıya 
kaldı. Bankalar, mevcut yeniden yapı
landırma uygulamasının yeterli olmadığı 
görüşünde birleşerek, yapılandırmanın 
uzatılmasını talep etti. Sektör yetkilileri, 
özellikle kredi kartlarında yaşanan artan 
batıkların, bankaların karlılıklarını olum
suz yönde etkilediğini ve finansal zorluk
ları derinleştirdiğini belirtiyor. 

Merkez Bankası Finansal İstikrar Ra
poru yayımlandı: Küresel belirsizlikler 
sürüyor Merkez Bankası Finansal İs
tikrar Raporu yayımlandı: Küresel belirsi
zlikler sürüyor 

Bankacılık sektörünün önündeki en 
büyük sorunlardan biri, Eylül ayı itibarıyla 
batık hale gelen kredi kartı borçları oldu. 
10 Haber'de yer alan habere göre; 
bankacılar, yapılan ilk yapılandırmanın, 
yılın son üç ayında daha da artan borçları 
karşılamada yetersiz kaldığını belirterek, 
Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Ku
rumu’na (BDDK) yeniden yapılandır
manın uzatılması için başvuracaklarını 
duyurdu. Banka yöneticileri, Merkez 
Bankası ile görüştüklerinde, yapılandır
manın uzatılması konusunda itiraz 
edilmeyeceğini öğrendiklerini ifade etti. 

Banka yönetimleri, Eylül sonu itibarıyla 
oluşan borçların yeniden yapılandırıl
masının yetersiz olduğunu belirterek, 
yılın son üç ayında batık hale gelen kredi 
kartı borçlarının da yapılandırılması 
gerektiğini savundular. Ancak bankacılar, 
bu talebin bir süre daha Merkez Bankası 
ve BDDK’nın dikkatli değerlendirmeleri 
sonrasında şekilleneceğini düşünüyorlar. 

 
MERKEZ BANKASI’NIN YAKLAŞIMI VE 

KREDİ ARTIŞ SINIRLARI 

Bankacılar, kredi kartı borçlarının yapı
landırılmasının yanı sıra, TL kredi
lerindeki %2, döviz kredilerindeki 
%1,5'lik aylık kredi artış sınırlarının es
netilmesi konusunda da taleplerde bulun
dular. Ancak Merkez Bankası Başkanı 
Fatih Karahan, bu konuda bankaların tale
plerine olumlu bir yanıt vermedi. Kara
han, kredi artış sınırlarının şu anda 
yumuşatılmasının planlanmadığını be
lirterek, sıkı para politikasının devam ede
ceğini ifade etti. 

Bankacılar, bu kısıtlamaların kaldırıl
ması yönünde aceleci bir yaklaşım 
sergilenmeyeceği görüşünü benimsedik
lerini söylüyorlar. Ancak bankalar, karlılık
larının azalmasından ve marjlarındaki 
baskıdan dolayı bu kısıtlamaların es
netilmesini istiyorlar. 

Merkez Bankası PPK özetini yayımladı: 
'Sıkı para politikası duruşu sürdürülecek'
Merkez Bankası PPK özetini yayımladı: 
'Sıkı para politikası duruşu sürdürülecek' 

 
KREDİ KARTI BORÇLARINDAKİ 

BÜYÜYEN SORUN VE KOBİ KREDİLERİ 
Banka yöneticilerinin yanı sıra, kredi 

kartlarındaki batıkların yanı sıra KOBİ 
kredileriyle ilgili yaşanan sorunlar da 
gündeme geldi. Bankacılar, KOBİ kredileri 
için esneklik talep ettiler. Merkez Bankası 
Başkanı Karahan, bu konuda yeni düzen
lemelerin üzerinde çalışıldığını, ancak 
genel aylık artış sınırlarının değiştir
ilmesinin şu an için gündemde olmadığını 
açıkladı. 

Ayrıca, KKM (Kur Korumalı Mevduat) 
ürünlerindeki erimenin yavaşladığı ve bu 
sürecin uzun bir zamana yayılacağı belir
tiliyor. Bankacılar, KKM’nin erimesinin hı
zlanması için daha fazla düzenleme 

yapılmasını talep ettiler, ancak Karahan, 
bu konuda acele edilmeyeceğini söyledi. 

 
BANKALARIN KARLILIK BASKISI VE 

FAİZ MARJLARI 
Bankalar, karlılıklarının büyük oranda 

azaldığını ve faiz marjlarındaki baskıların 
arttığını belirtiyorlar. Banka yöneticileri, 
nominal karlar üzerinden vergi ödedik
lerini, ancak enflasyon muhasebesinin de
vreye girmesiyle karlarının sıfırlandığını 
ifade ettiler. Bankacılar, sermayelerini 
faize yatırmış olsalar çok daha yüksek bir 
getiri elde edebileceklerini belirterek, 
mevcut durumun sürdürülebilir ol
madığını söylüyorlar. 

 
YÜKLER BÜYÜYOR, ŞİKAYETLER AR

TIYOR 
Bankacılar, mevcut ekonomik pro

gramın bankalar üzerindeki yükünü 
artırdığını ve bu durumun programın de
vamını tehlikeye atabileceğini belirtiyor
lar. Banka yöneticileri, mali ayağın 
güçlendirilmesi ve yapısal tedbirlerin 
hızla uygulanması gerektiğini vurguluyor. 
Bankacılar, programın kararlılıkla devam 
etmesi gerektiği konusunda güven verile
mezse, maliyetlerin daha da artacağını ve 
şikayetlerin çoğalacağını, bunun da pro
gramın hedeflerine ulaşmasını zorlaştıra
bileceğini ifade ettiler.

İstanbul'un "akciğeri" olarak bilinen, su kay
naklarının yer aldığı ve "muhafaza ormanı" 
statüsüyle en üst düzeyde korunan 5 bin 237 hektar
lık Belgrad Ormanı'nın bin 150 hektarının "milli 
park" statüsüne düşürülerek, yapılaşmaya açılacak. 

Sözcü'den Erdoğan Süzer'in haberine göre; Doğa 
Koruma Milli Parklar Genel Müdürlüğü’nün (DKMP) 
Belgrad Ormanı’nın yaklaşık 5’te birinin milli park 
ilan edilmesi talebiyle Orman Genel Müdürlüğü’ne 
(OGM) yaptığı başvuru, önceki gün OGM tarafından 
onaylandı. Türkiye Ormancılar Derneği Marmara 
Şubesi Başkanı Sezai Kaya, milli park ilan edilen yer
lerde konaklamaya izin verildiğini, dolayısıyla bugüne 
kadar çivi dahi çakılamayan ormana artık otel dahil 
çeşitli konaklama tesislerinin yapılabileceğini söyledi. 

Osmanlı’nın ve sonrasında Cumhuriyet'in koruduğu 
Belgrad Ormanı’nın içine 2011’de 214 hektarlık 8 
parça "tabiat parkı" yapılmıştı. Şimdi ise ormanın bin 
150 hektarlık bölümü milli park statüsüne 
düşürülüyor. Dolayısıyla artık ağaçlar kesilip, yollar 
yapılıp, konaklama amaçlı oteller inşa edilebilecek. 
Ayrıca kamp alanları da kurulacak. Sadece günübirlik 
girilebilen 8 tabiat parkı da milli park statüsüyle otel 
inşaatlarına açılacak. 

 
4 AY ÖNCE UYARDILAR 
Kuzey Ormanları Savunması ve doğa dernekleri 10 

Haziran’da bir basın toplantısı yaparak Belgrad’a 
dikkat çekmişti. Çevreciler, Belgrad Ormanı’nın 
birçok mevkinin maden yağması ile yok edildiğini ve 
yavaş yavaş betona boğulup inşaatlar yapıldığını açık
layarak protesto etmişti. 

 
"ERDOĞAN İPTAL EDECEĞİNİ UMUYORUZ" 
Türkiye Ormancılar Derneği Başkanı Hüsrev 

Özkara, Belgrad’ın 1950’de Bakanlar Kurulu Kararı 
ile "muhafaza ormanı" ilan edildiğini belirtti. Özkaya, 
“Talanın önünü açan protokol Cumhurbaşkanı’nın 
önüne gidecek. Cumhurbaşkanı’nın bu yıkıma izin 
vermeyeceğini umuyoruz” dedi.

"Yenidoğan çetesi"nin lideri 
olduğu öne sürülen ve 582 yıl 
hapisle yargılanan Fırat Sarı’nın, 
15 yıl önce "satılık bebek" iddi
alarıyla gündem olan İstanbul 
Bahçelievler Şeyh Zayed Çocuk Yu
vası'nda görev yaptığı ortaya çıktı. 

 
BEBEK SATIŞI İDDİALARI VE 

SORUŞTURMA SÜRECİ 
Geçmişte Şeyh Zayed Çocuk Yu

vası'nda devlet korumasındaki 
çocukların hamile kalması ve 
doğan bebeklerin gizlice satılması 
iddiaları üzerine başlatılan soruş
turmada, çok sayıda kişi adli ve 
idari cezalara çarptırılmıştı. Ancak o 
dönem skandalın üzerinin örtüldüğüne 
dair eleştiriler gündeme gelmişti. Yeniden 
açılan dosyada, Sarı'nın olaylarla bir 
bağlantısının olup olmadığı araştırılıyor. 
Bakırköy Cumhuriyet Savcılığı, geçmişte 
görev aldığı kurumda yaşanan skandalda 
Sarı'nın rolünü aydınlatmak için yeni bir 
inceleme başlattı. 

 
'BEBEKLER "ÖZÜRLÜ" GÖSTERİL

EREK EVLATLIK SIRALARINDAN ÇIKAR
ILDI' 
İddialara göre, devlet korumasındaki 

çocuklar arasında hamile kalan genç kızlar 
gizlice özel hastanelere götürülerek 
doğum yaptırılıyor, ardından bebekler zen
gin ailelere yüksek meblağlar karşılığında 
satılıyordu. Yuvada çalışan bir bakıcı, 
yaşananları savcılığa ihbar etti. Bu süreçte, 
bazı bebeklere sağlık raporlarıyla "özürlü" 
gösterilerek evlatlık sıralarının dışına 
çıkarıldıkları ve bu şekilde doğrudan 
satıldıkları öne sürüldü. 

 
SARI, KISA SÜRE SONRA İSTİFA ETTİ 
Sözcü'de yer alan habere göre o dönem 

vakıf aracılığıyla kurumda sözleşmeli 
olarak görev yapan Dr. Fırat Sarı, ka
muoyunda oluşan tartışmalarda suçlan
mamıştı. Ancak yaptığı açıklamalarda 
dikkat çeken beyanlarda bulunmuştu. Sarı, 
"Sağlıklı bebekler, özürlü hastalıklı rapor
larıyla evlat edinme sırasına sokmadan, 
zengin ailelere yüksek paralara satılıyor. 
Sosyal servisteki tüm evlatlık kayıtları, 
bağımsız bir hekim grubunca geriye 
dönük incelensin" ifadelerini kullanmıştı. 
Kısa bir süre sonra istifa eden Sarı, olay
ların odağından uzaklaşmıştı. 

 
15 YIL ÖNCE KAPANAN DOSYA 

YENİDEN AÇILDI 
Dönemin yetkilileri arasında yer alan 

isimler hakkında açılan soruşturmalar 
sonuçlanmış, ancak bazı zanlıların ceza al
masının ardından dosya kapanmıştı. 
Geçmişteki ihmallerin bu tür olayların 
tekrar yaşanmasına zemin hazırladığı 
eleştirileri sürerken, savcılık Sarı’nın da 
dahil olduğu bu süreçle ilgili yeni bir in
celeme başlattı.

Boru Hatları ile Petrol Taşıma Anonim 
Şirketi(BOTAŞ), doğalgaz fiyatlarının belirlenmesinde 
piyasa koşulları, ülkenin ekonomik durumu, piyasa 
fiyat istikrarı, Enerji Piyasası Düzenleme Kurumu'nun 
(EPDK) tarifeleri ve maliyet unsurları gibi birçok fak
törün göz önünde bulundurulduğu belirtildi. Bu fak
törleri değerlendiren BOTAŞ, fiyatların en uygun 
seviyede tutulması için çalıştığını ve 1 Aralık itibarıyla 
doğalgaz fiyatlarında bir artışa gidilmediğini 
duyurdu.BOTAŞ, Household Energy Price Index 
(HEPI) fiyatlarına göre; konutta Ukrayna'dan sonra 
Avrupa ülkeleri arasında en düşük doğalgaz fiyatının 
Türkiye'de uygulandığını vurguladı. 

 
KONUTTA 1000 METREKÜP 5 BİN 631 LİRA 
BOTAŞ'ın internet sitesinde yayımlanan tarife tablo

suna göre, konut tüketicileri için dağıtım şirketlerine 
Aralık'ta uygulanacak satış fiyatı, bin metreküp doğal
gaz için 5 bin 631 lira olarak açıklandı. 

Ekmek üreticileri için belirlenen tarife, bin me
treküp doğalgaz için 8 bin 549 lira olarak belirlendi. 

Elektrik üretim amaçlı tarifede ise bin metreküp 
doğalgazın fiyatı 12 bin lira olarak duyuruldu.

Dünyanın en güçlü pasaportları 
belli oldu: Türkiye kaçıncı sırada?

Henley Pasaport Endeksi’nin 2024 
yılı sıralaması açıklandı. Bu yıl Türkiye 
pasaportu önemli bir sıçrama yaparak, 
116 ülkeye vizesiz seyahat imkanı 
sunarak 45. sıraya yerleşti. 

Henley Pasaport Endeksi'ne göre, ilk 
10 sıradaki pasaportlar, en az 185 ülk
eye seyahat erişimi sağlayabiliyor. 

 
İşte dünyanın en güçlü pasaportları 

sıralaması 
 
10 İzlanda: 185 ülke 
9 Letonya, Slovakya, Slovenya: 186 

ülke 
8 Estonya, Litvanya: 187 ülke 
7 Amerika Birleşik Devletleri, 

Kanada, Macaristan: 188 ülke 
6 Avustralya, Çekya, Yeni Zelanda, 

Polonya: 189 ülke 

5 Yunanistan, Malta, İsviçre: 190 
ülke 

4 Birleşik Krallık, Belçika, Lüksem
burg, Norveç, Portekiz: 191 ülke 

3 Avusturya, Danimarka, İrlanda, 
Hollanda: 192 ülke 

2 Finlandiya, Güney Kore, İsveç: 193 
ülke 

1 Fransa, Almanya, İtalya, Japonya, 
Singapur, İspanya: 194 ülke 

 
TÜRKİYE KAÇINCI SIRADA? 
Türkiye pasaportu, 116 ülkeye vize

siz erişim imkanıyla 45. sırada yer 
alıyor ve bu yıl önemli bir yükseliş 
kaydetti .
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Zurabişvili, X hesabından 
yaptığı paylaşımında, ülkesinin 
Avrupa Birliği'ne (AB) katılım 
müzakerelerini askıya almasına 
karşı Tiflis'te başlatılan eylem
lerde polislerin göstericilere 
müdahale etmesine tepki gös
terdi. 

Gürcü halkının ülkenin AB ile 
entegrasyonuna sahip çıkmak 
için sokaklarda olduğunu kayd
eden Zurabişviili, "(Polisin mü
dahalesi) Bu, Rus vekillerinin 
Tiflis sokaklarında kasıtlı ve 
vahşice ezdiği şey Avrupa ve 
Avrupa idealidir. Uyan Avrupa!" 
ifadelerini kullandı. 

 
Başbakan Kobakhidze: 

"Göstericiler, polislere 
molotofkokteyli ve farklı 
eşyalar attı" 

Gürcistan Başbakanı İrakli 
Kobakhidze, Tiflis'teki gösteril
erde gece ve bu sabah yaşanan
ları değerlendirdi. 

 
Hükümet binasında basın 

toplantısı düzenleyen 

Kobakhidze, Gürcistan'ın AB'ye 
katılım müzakerelerini 2028'e 
kadar askıya alma kararının AB 
ile entegrasyon sürecinin dur
durulması anlamına 
gelmediğini savundu. 

Tiflis'teki parlamentonun 
önünde toplanan göstericilerin 
şiddet yöntemlerine başvur
duğunu ifade eden Kobakhidze, 
şunları kaydetti: 

 
"Polise karşı molotofkokteyli, 

taş ve başka ağır cisimlerin atıl
ması, bunun gibi çeşitli 
malzemeler kullanılarak 
oldukça ciddi hasarlar oluştu. 
50'den fazla polis yaralandı, 20 
polisin ameliyat edilmesi 
gerekti." 
İçişleri Bakanlığına bağlı 

güvenlik güçlerinin ülkenin 
anayasal düzeni ile egemenlik 
ve bağımsızlığını koruduğunu 
belirten Kobakhidze, polise 
göstericilere karşı şiddet kul
lanmaktan kaçınmaları 
çağrısında bulundu. 

 

Kobakhidze, "Polisi maksi
mum sabır göstermeye ve aşırı 
güç kullanmaktan kaçınmaya 
davet ediyorum. Dün de birkaç 
talihsiz olay yaşandı ve bun
ların gelecekte yaşanmasına 
izin verilmemeli." dedi. 

 
Gösterilerde 107 kişi 

gözaltına alındı 
Gürcistan İçişleri Bakanlığın

dan yapılan açıklamada Tiflis'te 
gece başlayan ve bu sabaha 
kadar devam eden protesto
larda 107 kişinin gözaltına 
alındığı bildirildi. 

 
Yerel basına göre bazı gazete

ciler ve göstericiler, protestolar 
sırasında yaralandı. 

 
Gürcistan'daki gösterilere 

polis müdahalesi 
Tiflis'te gece başlatılan 

eylemlerde polisle tartışan gös
tericilere bu sabah müdahale 
edildi. 

 
Parlamentonun önünde 

toplanan binlerce kişi ile polis 
arasında gece saatlerinde 
birkaç kez tartışma yaşandı. 

Göstericiler, polislere havai 
fişek ve farklı eşyalar atınca 
Gürcistan İçişleri Bakanlığına 
bağlı güvenlik güçleri, tazyikli 
su ve göz yaşartıcı gazla müda
hale etti. 

Çevredeki eşyaları ateşe 
veren göstericiler ile polis 
arasındaki arbede sırasında 
birkaç kişi gözaltına alındı. 

 
Başkent Tiflis'le beraber 

ülkenin farklı şehirlerinde de 
gösteriler düzenlendi. 

 
Gösterilere neden olan karar 
28 Kasım'da yaptığı açıkla

mada, bazı Avrupalı siyasetçi
lerin Gürcistan'ın iç işlerine 
karıştığını ve AB parasıyla şan
taj yaptığını belirten 
Kobakhidze, "Bütün bunları göz 
önünde bulundurarak AB ile 
müzakerelerin başlatılması 
konusunu 2028 sonuna kadar 
gündeme almama kararı aldık." 

ifadesini kullanmıştı. 
 
Avrupa Parlamentosundan 

aynı gün yapılan açıklamada 
Gürcistan'da 26 Ekim'de düzen
lenen parlamento seçimlerinde 
"ciddi usulsüzlüklerin" olduğu 
belirtilerek, seçimlerin bir yıl 
içinde uluslararası gözetim al
tında yenilenmesi çağrısında 
bulunulmuştu. 

 
Başbakan Kobakhidze'nin AB 

ile müzakereler konusunda alı
nan kararı açıklamasının ardın
dan gösteriler başlatıldı. 

 
AB'ye katılım süreci 
Mart 2022'de AB üyeliği için 

başvuran Gürcistan'a aday ülke 
statüsü, Aralık 2023'te ver
ilmişti ancak ülkede tartış
malara neden olan "yabancı 
etkinin şeffaflığı" yasasının 
yürürlüğe konulmasının ardın
dan AB'ye katılım süreci tem
muzda durdurulmuştu.

Ukrayna Devlet Başkanı Volodimir Zelenskiy, Kiev'in kontrolündeki toprakların NATO'ya katılması durumunda Rusya 
ile süren savaşın "sıcak aşamasını" sona erdirmeyi önerdi. NATO üyeliğinin hızla sağlanması gerektiğini belirten Ze-
lenskiy, işgal altındaki toprakların diplomatik yollarla geri alınabileceğini söyledi. Ayrıca, ABD Başkanı Donald Trump 
ile doğrudan çalışmak istediğini ve etrafındaki farklı seslere rağmen iletişimin bozulmaması gerektiğini vurguladı.

Ukrayna’dan ateşkes için diplomasi 
çağrısı: Zelenskiy'den NATO şartı 

Gürcistan Cumhurbaşkanı Zurabişvili'den 
Avrupa Birliği'ne "Uyan Avrupa!" çağrısı 

Suriye başa döndü: Muhalifler Halep’i ele geçirdi 

"Suskunluk, bir ruhun derinliklerindeki 
fırtınaların sessizce dansıdır; kelimeler
den daha fazla şey anlatır." 
İnsan sustukça, içindeki fırtınalar daha 

da büyür. Gözler, kelimelerin 
söyleyemediği duyguları ifade ederken, 
dudaklar birer kilit gibi kapalı kalır. Sus
tukça, ruhun derinliklerinde yankılanan 
sesler, bir melodiye dönüşür; kimi zaman 
hüzünlü, kimi zaman da umutsuz bir 
şarkı... Bu sessizlik, insanı yalnızlığa 
mahkum ederken, içinde biriken ke
limeler, boğazında düğümlenir.  Virginia 
Woolf'un "Mrs. Dalloway" adlı eserinde, 
Clarissa Dalloway'in içsel düşünceleri ve 
toplumun beklentileri arasında 
sıkışmışlığı, kelimelerle ifade edilemeyen 
bir yalnızlığı gözler önüne serer. Woolf, 
karakterinin içsel dünyasını öyle ustaca 
tasvir eder ki, okur, onun sustuğu anlarda 
bile duygularını hissedebilir. Franz 
Kafka'nın "Dönüşüm" romanındaki Gre
gor Samsa'da öyledir. Gregor, bir sabah 
dev bir böceğe dönüşür ve bu dönüşüm, 
onun aile içindeki iletişimsizliğini 
simgeler. Sustukça, dış dünyadan kopar; 
kelimelerin ve duyguların yerini yalnızca 
çaresizlik alır. 

Duygusal bir derinlikte, sustuğumuz 
anların ağırlığı, sayfalara döküldüğünde, 
okuyucuyu sarar. Kimi zaman bir bakış, 
kimi zaman bir gülümseme; ama her 
daim bir sessizlik... Bu sessizlikte saklı 
olan duygular, bazen bir cümleden daha 
etkili olabiliyordu. insan sustukça, için
deki dünyayı daha da derinlemesine 
keşfeder. Her sustuğunda, belki de en 
önemli kelimeleri, en derin hisleri sak
lamış olur… 

Dedim ya İnsan sustukça, duyguların 
karmaşası içindeki derin gölgeler daha 
belirgin hale bürünür. İletişim kurmanın 
zorluğu, insanı kendine döndürür; içsel 
bir yolculuğa çıkarır. Bu yolculuk, onu 
tanıdığı ve tanımadığı birçok yüzle 
karşılaştırır. Kimi zaman, sustuğu anlar, 
içindeki korkuların ve endişelerin yüzeye 
çıkmasına neden olur. Kendi kendine 
konuşma hali, gerçek bir diyalogdan daha 
anlamlı hale gelir.  Aynı James Joyce'un 
"Ulysses" adlı eserinde, Leopold Bloom'un 
düşünceleri ve içsel monologları, sustuğu 
anların ardındaki karmaşayı ortaya koyar. 
Bloom’un zihninde dolaşan düşünceler, 
bazen bir patırtı, bazen de bir fısıldama 
gibidir; ama her daim onun içinde bulun
duğu anları derinleştirir. Joyce, der ki 
aslında; sustuğun anların arkasındaki 
zengin düşünsel dünyayı keşfedeceksin. 

Suriye'de El Kaide bağlantılı Heyet 
Tahrir EşŞam örgütünün başını çektiği 
muhalif gruplar, rejim güçlerine karşı 
büyük bir operasyon başlattı. İdlib'den 
başlayan operasyonda, kalabalık muhalif 
gruplar Halep'e yöneldi. 

Esad rejimi de çatışmalar sürerken sivil 
yerleşim birimlerini karadan karaya atış 
yapılan silahlarla hedef aldı. Çatışmalarda 
en az 287 kişi öldü. 

MUHALİFLER HALEP'İN MERKEZİNE 
ULAŞTI 

Muhalifler kentin dış mahalleleri Ham
daniyye, Yeni Halep ve Zehra eksenlerinde 
rejim güçlerinin savunma hatlarını kırarak 
Halep merkezine girdi. Silahlı gruplar, 
kentin merkezi konumundaki Sadallah El
Cabiri Meydanı'na ulaştı. 

Gruplar ayrıca İdlib'in güneydoğusun
daki M4 ile M5 kara yollarının kesiştiği 
Serakib ilçesini, kuzey ve güney kolların
dan kuşattıktan sonra ele geçirdi. Silahlı 
gruplar, 3 gündür devam eden çatış
malarda, Halep kırsalında 86, İdlib'de ise 
22 olmak üzere toplam 108 yerleşim yeri 
ve noktayı ele geçirdi. 

Rejim karşıtı gruplar, bu sürede Halep ve 
İdlib illerinde en az 850 kilometrekarelik 
bir alanın kontrolünü ele geçirdi. 

RUS SALDIRISINDA 19 SİVİL ÖLDÜ 
Suriye İnsan Hakları Gözlemevi, Halep'in 

çoğunluğunun muhaliflerin eline geçtiğini 
duyurdu. Gözlemevi ayrıca Rusya'nın 
2016'dan bu yana ilk kez Halep'i havadan 
vurduğunu açıkladı. Rus saldırısında 19 
sivilin hayatını kaybettiği belirtildi. 

Rusya Halep’te hava saldırısı düzenliyor: 
Esed rejimi karşıtı muhaliflere yönelik op
erasyon başlatıldı Rusya Halep’te hava 
saldırısı düzenliyor: Esed rejimi karşıtı 
muhaliflere yönelik operasyon başlatıldı 

Operasyon, Suriyeli muhaliflerin Mart 
2020'den bu yana rejim güçlerine karşı il
erleme sağladığı ilk büyük saldırısı. 
2020'de, muhalefetin son kalesi İdlib'de, 
Türkiye ile Rusya arasında imzalanan an
laşmayla çatışmalar büyük ölçüde 
yatışmıştı. 

DIŞİŞLERİ'NDEN AÇIKLAMA 
İdlip'teki gelişmelere ilişkin Türkiye 

Dışişleri Bakanlığı'ndan açıklama geldi. 
Bakanlık Sözcüsü Öncü Keçeli, sosyal 

medya hesabından paylaştığı açıklamada, 
"sınırımızın sıfır noktasında bulunan İdlip 
ve mücavir bölgede sükunetin muhafaza
sının ülkemiz açısından öncelikli bir 
mesele oduğunu" belirtti. 

2017 yılından bu yana İdlip Gerginliği 
Azaltma Bölgesi’yle ilgili bazı mutabakatlar 
yapıldığını ifade eden Keçeli, "Türkiye, 
taraf olduğu mutabakatların gereğini has
sasiyetle yerine getirmektedir" dedi. 

ASTANA MUTABAKATI HATIRLATILDI 
Sözcü Keçeli, şunları ekledi: "İdlip’e 

yönelik son dönemdeki saldırıların, Astana 
mutabakatlarının ruhuna ve işleyişine 
zarar verecek boyuta ulaştığı ve ciddi sivil 
kayıplara yol açtığı konusunda gerekli 
uyarıları çeşitli uluslararası platformlarda 
yapmış ve bu saldırıların durdurulması 
gerektiğini kayda geçirmiştik. Nitekim, son 
günlerde yaşanan çatışmalar, bölgedeki 
gerginliğin istenmeyen şekilde artmasına 
sebep olmuştur." 

Bakanlık sözcüsü, yeni ve daha büyük is
tikrarsızlıklara yol açılmaması ve sivil 
halkın zarar görmemesinin, Türkiye 
bakımından büyük önem teşkil ettiğini 
kaydetti.Keçeli, "Diğer taraftan, mevcut is
tikrarsızlık ortamından istifade etmeye 
çalışan Tel Rıfat ve Münbiç’teki terör gru
plarının sivil halkı ve Türkiye’yi hedef alan 
saldırılarındaki artışı da dikkatle izliyoruz. 
Bu bölgelerdeki terörist varlığının son
landırılması amacıyla paydaşlarla daha 
önce varılan mutabakatların gereğinin yer
ine getirilmemiş olması endişelerimizi 
artırmaktadır" ifadelerini kullandı. 

Sözcü, şunları ekledi: "Gelişmeleri, 
Suriye’nin birliği ve toprak bütünlüğüne 
atfettiğimiz önem ve terörle mücadeleye 
verdiğimiz öncelik çerçevesinde çok yakın
dan takip ediyoruz." 

MSB: ÇATIŞMALARI YAKINDAN TAKİP 
EDİYORUZ 

Türkiye Milli Savunma Bakanlığı (MSB) 
kaynakları, önceki gün yaptığı açıklamada, 
"Suriye’nin kuzeyindeki çatışmaları yakın
dan takip ediyoruz" dedi. Kaynaklar, 
bölgedeki Türk birlikleri için her türlü ted

birin alındığını bildirdi. 
HTŞ, çatışmaların ilk iki gününde, kon

trolünü ele aldığı bölgelerde Esad rejimine 
ait ağır silah ve askeri araçları ele geçirdi. 
Çatışmalarda çok sayıda rejim askeri öldü, 
HTŞ onlarca rejim askerini esir aldı. Çatış
malarda çarşamba gününden bu yana 242 
kişi öldü.Suriye hükümetinden bir güven
lik yetkilisi, dün Reuters'a yaptığı açıkla
mada Halep'e ordu takviyesi gönderildiğini 
söyledi. 

10 BİN SİVİL YERİNDEN EDİLDİ 
Bölgedeki çatışmalardan kaçan yaklaşık 

10 bin sivil, İdlib kırsalına sığındı. Çatış
malar, Halep kent merkezine doğru yoğun
laşarak sürüyor. Halep'te üniversite 
yerleşkesine düzenlenen saldırıda ikisi 
öğrenci olmak üzere dört sivil hayatını 
kaybetti. 

YENİ CEPHELER AÇILDI 
Çatışmaların şiddeti artarak devam ed

erken bu sabah saatlerinde yeni cepheler 
oluştu. Ülkenin kuzeybatısındaki İdlib 
ilinin doğusunda bulunan Serakip böl
gesinde de sabah saatlerinde çatışmalar 
başladı.Silahlı gruplar, rejimin kontrolün
deki Trimbe, Dadih, Keferbattih, Cubas, 
Şabur ve Mardih köylerini ele geçirdi. 

Suriye ve İran, Halep'e takviye güç gön
derdi: Rusya’dan Esad’a "durumu kontrol 
altına alın" çağrısı Suriye ve İran, Halep'e 
takviye güç gönderdi: Rusya’dan Esad’a 
"durumu kontrol altına alın" çağrısı 

HALEP HAVALİMANI KAPATILDI 

Diğer yandan Suriyeli yetkililer, Halep 
Uluslararası Havalimanı'nın kapatıldığını 
duyurdu. Havalimanında tüm uçuşlar dur
duruldu. 

İRAN DEVRİM MUHAFIZLARI KOMU
TANI ÖLDÜRÜLDÜ 
İran Devrim Muhafızları Ordusu komu

tanlarından Tuğgeneral Keyumers 
Purhaşimi'nin Suriyeli muhaliflerin 
Halep'in batısına düzenlediği saldırıda 
öldüğü bildirildi.Devrim Muhafızları Or
dusu'na yakınlığıyla da bilinen İran'ın yarı 
resmi Tesnim Haber Ajansı'nın haberine 
göre, "askeri danışman" olarak nite
lendirilen Tuğgeneral Purhaşimi, Suriyeli 
muhaliflerin Halep yakınlarındaki 
saldırısında öldü. Haberde, Purhaşimi'nin 
askeri görevleri hakkında detay verilmedi. 
İran Devrim Muhafızları Ordusu komu

tanlarından Tuğgeneral Keyumers 
Purhaşimi'nin Suriyeli muhaliflerin 
Halep'in batısına düzenlediği saldırıda 
öldüğü bildirildi. 

Devrim Muhafızları Ordusu'na yakın
lığıyla da bilinen İran'ın yarı resmi Tesnim 
Haber Ajansı'nın haberine göre, "askeri 
danışman" olarak nitelendirilen Tuğgen
eral Purhaşimi, Suriyeli muhaliflerin Halep 
yakınlarındaki saldırısında öldü. 

Haberde, Purhaşimi'nin askeri görevleri 
hakkında detay verilmedi.

İngiltere Başbakanlık Ofisi 
Sözcüsü, UCM'nin İsrail 
Başbakanı Netanyahu ve eski 
Savunma Bakanı Gallant 
hakkında çıkardığı tutuklama 
emirleriyle ilgili yorum yapmayı 
reddetti. Sözcü, "Hükümet yasa 
kapsamındaki yasal yükümlülük
lerini yerine getirecektir." 
ifadesini kullandı. 
İngiltere Başbakanlık Ofisi 

Sözcüsü, Uluslararası Ceza 
Mahkemesi'nin (UCM), İsrail 
Başbakanı Binyamin Netanyahu 
ve eski Savunma Bakanı Yoav Gal
lant hakkında çıkardığı tutuklama 
emirleri ile ilgili yorum yapmak
tan kaçındı. Ancak, hükümetin 
"yasal yükümlülüklerini yerine 

getireceğini" ifade etti. 
Sözcü, Netanyahu'nun İn

giltere'ye giriş yapması duru
munda tutuklanıp 
tutuklanmayacağıyla ilgili bir 
soruya "varsayımlar üzerinden 
yorum yapmayacaklarını" belirtti. 

UCM'nin tutuklama emirleriyle 
bağlantılı iç sürecin bugüne kadar 
İngiltere tarafından kullanıl
madığını söyleyen Sözcü, bunun 
nedeninin de uluslararası 
mahkeme tarafından aranan hiç 
kimsenin İngiltere'yi ziyaret et
memesi olduğunu belirtti. 

Buna karşın Sözcü, "Hükümet 
yasa kapsamındaki yasal yüküm
lülüklerini yerine getirecektir." 
dedi. 

 
NE OLMUŞTU? 
Başbakanlık Sözcüsü, İngiliz 

hükümetinin yasal yükümlülük
lerini iç hukuk ve uluslararası 
hukuk kapsamında yerine getire
ceğini ve yasada belirtilen sürece 
bağlı kalacağını dile getirdi. 
İngiltere İçişleri Bakanı Yvette 

Cooper ise, Netanyahu'nun tutuk
lanıp tutuklanmayacağına dair 
sorulara yanıt vermedi. Cooper, 
"UCM soruşturmalarının büyük 
bir çoğunluğu İngiliz hukuku, 
güvenlik kurumları ve hüküme
tinin meselesi haline gelmiyor" 
dedi. İçişleri Bakanı, UCM'nin 
bağımsız bir mahkeme olduğunu 
belirterek, kararına saygı göster

diklerini ifade etti. 
UCM, 21 Kasım'da Netanyahu 

ve Gallant hakkında, Gazze'deki 
savaş suçları ve insanlığa karşı 
suçlarla ilgili tutuklama emirleri 
çıkardığını açıklamıştı. 

Kararda, Netanyahu ve Gallan
t'ın açlığı bir savaş yöntemi olarak 
kullanma, savaş suçu ile cinayet, 
mahkum etme ve diğer insanlık 
dışı muameleleri içeren insanlığa 
karşı suçları işlediğine dair makul 
şüphe olduğu belirtilmişti. 

 
Ayrıca, sivil nüfusu hedef alan 

saldırıların talimatlarını verdik
leri yönünde makul şüphelerin 
bulunduğu ifade edilmişti.

Suskunluğun  
Anlamı (İnsan  
Sustukça!)

ERDİHAN OSMA

Fidan’dan Halep 
açıklaması: Türkiye 

müdahil değil 

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, gün
demdeki gelişmelere ilişkin açıklamalarda 
bulundu. Fidan, Türkiye’nin Halep’te 
devam eden çatışmalara müdahil ol
madığını belirtti. Türkiye’nin Suriye 
sınırında gerekli tedbirleri aldığını 
söyleyen Hakan Fidan, “Yeni bir göç dal
gasını tetikleyecek hiçbir aksiyona gir
işmeyiz.” ifadelerini kullandı. 

Fidan, konuşmasında nükleer savaş 
tehlikesine de dikkat çekti. Fidan, Orta
doğu ve Asya Pasifik’teki silahlanmanın 
dünyayı uçurumun kenarına sürüklediğini 
belirterek, “Silahlanma, dünyayı nükleer 
savaş tehlikesine getirebilir.” dedi. 

 
"SÜRECİN TAKİPÇİSİYİZ" 
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, İsrail 

Başbakanı Binjamin Netanyahu ile eski 
Savunma Bakanı Yoav Gallant’ı tutuklama 
kararı hakkında, “Soykırım suçlularının 
cezalandırılması için sürecin takipçisiyiz.” 
dedi.Bakan Fidan, “Gazze krizinin temel 
nedeni, İsrail’in Filistin topraklarını 
yasadışı işgalidir. İki devletli çözüme day
alı adalet olmadan kalıcı bir barış elde 
edilemez.” vurgusu yaptı. 
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AYDIN'DA, yazın kanadı kırık halde 
bulunan leylek "Budapeşte", tedavisi sür-
düğü için kışı üniversitenin veteriner has-
tanesinde geçirecek. 

Koçarlı ilçesinde temmuz ayında ya-
ralı halde bulunan leylek, Aydın Adnan 
Menderes Üniversitesi (ADÜ) Veteriner 
Fakültesi Araştırma ve Uygulama Hasta-
nesine getirildi. Cerrahi Ana Bilim Dalı 
Öğretim Üyesi Doç. Dr. Zeynep Bozkan 
Ünal tarafından kontrol edilen leyleğin 
kanadının kırıldığı belirlendi. 

Ayağında künye bulunan leyleğin Ma-
caristan'ın başkenti Budapeşte'den geldi-
ği değerlendirildi. Tedaviye alınan ve "Bu-
dapeşte" adı verilen leylekle öğrenciler de 
yakından ilgilendi. Tedavi ise bu ayın ba-
şında tamamlandı. 

Leylek göç sırasında yaralanmamış 
olsaydı bu dönemde sıcak ülkelere gitmiş 
olacaktı ama yolculuğu kaçırınca Ay-
dın'da üniversite hastanesinin misafiri 
oldu. Öğrencilerin oluşturduğu Kanat-Ger 
Topluluğu'na ait bahçede beslenen "Bu-
dapeşte", doğaya salınacağı günü bekli-
yor. Zaman zaman kontrollü şekilde uçu-
rulmaya çalışılan leylek, bu dönemde so-
run yaşamaması için gözetim altında tu-
tuluyor. 

Doç. Dr. Ünal, AA muhabirine, Doğa 
Koruma ve Milli Parklar İl Müdürlüğü ile 
yaptıkları protokol gereğince yaralı yaban 
hayvanlarını tedavi ettiklerini söyledi. 

"Uçtuğu anı görmek inanılmaz bü‐
yük bir mutluluk olacak" 

Bu yıl yaralı 9 leyleğin kendilerine gel-
diğini, "Budapeşte" hariç diğerlerinin te-
davisinin tamamlandığını belirten Ünal, 
şunları kaydetti: 

"Budapeşte'nin biraz daha dramatik 
bir hikayesi vardı. Kanat bölgesinde çok 
ciddi kırığı vardı. O nedenle tedavisi çok 
uzun sürdü. Bilezikli olduğu için leyleğin 
Budapeşte'den geldiğini düşünüyoruz. 
Budapeşte bu kış dönemini bizimle bir-
likte geçiriyor, beklediği sıcak ortamı ken-
disine sağlamaya çalışıyoruz. Baharın gel-
mesiyle salabileceğimizi umuyoruz. Ley-
lek göç yolculuğunu kaçırdığı için olum-
suz etkilenebilir ama mümkün olduğunca 
onu rahat bir ortamda barındırmaya çalı-
şıyoruz. Tedavisinin ardından uçtuğu anı 
görmek inanılmaz büyük bir mutluluk 
olacak." 

Kanatlı hayvanlarda özellikle uçmayı 
sağlayan çok hassas ve güçlü tendonlar 
olduğunu belirten Ünal, bu bölgenin ha-
sar almasının kuşlarda ciddi sonuçlar do-
ğurduğuna işaret etti. 

Budapeşte'nin yara ve kırığının iyi-
leştiğini kaydeden Ünal, "Kış dönemi-
ne geldiğimiz için baharı bekliyoruz. 
Bu süreci tamamlayabilirsek tekrar 
doğaya kavuşturacağız. Bakım, besle-
me ve rehabilitasyon süreci ise devam 
ediyor." diye konuştu. 

Tedavisinden dolayı 
göçü kaçıran leylek 
"Budapeşte" baharı 

Aydın'da bekliyor 

KARS'IN Sarıkamış ilçesi sınırların-
daki ormanlarda yaşamını sürdüren bo-
zayılar, beslenmek için gittikleri Karade-
niz Bölgesi'nden dönerek erkenden kış 
uykusuna yatmaya başladı. 

Sarıkamış ormanlarında yaşamını 
sürdüren ve yaz aylarında yiyecek bul-
mak amacıyla Artvin'in Şavşat ilçesi kır-
salına göç eden bozayılar, sonbaharı da 
"sakin şehir" ünvanlı bu ilçenin çevre-
sinde geçirdi. 

İyi beslenip yağ depolayan ve yakla-
şık 250 kilometrelik güzergahı takip 
ederek ekim-kasım aylarında Sarıka-
mış'a geri dönen ayılar, kar yağışının bu 
yıl erken yağması ve soğuk havanın et-
kisini göstermesiyle kış uykusuna bir 
hafta erken yatmaya başladı. 

Tarım ve Orman Bakanlığının izniyle 
2006'dan bu yana Kars, Erzurum ve Sa-
rıkamış ormanlarındaki yaban hayvan-
larını araştıran KuzeyDoğa Derneği eki-
binin 2023-2024 yıllarında uydu verici-
si taktığı 12 bozayıdan 5'i kış uykusuna 
yattı, 7'si ise sarıçam ormanlarından 
gezmeye devam ediyor. 

Uydu vericisi takılmayan bazı boza-
yıların bir kısmı ise ilçedeki çöplüklerde 
beslenmeyi sürdürüyor. 

Karadeniz'den  
dönen göçmen  

bozayılar, Sarıkamış'ta 
kış uykusuna erken  

yatmaya başladı 

Kilometrelerce yol katedip  
kırsaldaki çocuklar için "Narin  

Kütüphanesi" kurdular 
SOSYAL sorumluluk kampanya-

ları yürüten "Dünyayı İyilik Kurta-
racak Topluluğu" üyeleri, kente 120 
kilometre uzaklıktaki Bağcılar İlk-
okuluna kütüphane kazandırmak 
için çalışma başlattı. 

Aile ve Sosyal Hizmetler İl Mü-
dürlüğü İl Çocuk Hakları Komitesi 
işbirliği ve hayırseverlerin deste-
ğiyle kısa sürede raf ve 3 bin kitap 
temin eden gönüllüler, malzemeleri 
yükledikleri kamyonetle kilometre-
lerce yol katederek Bağcılar Mahal-
lesi'ne gitti. 

Okulun kullanılmayan sınıfını 
temizleyip boyadıktan sonra rafları 
kuran gönüllüler, kitapları yerleş-
tirdikleri kütüphaneyi okuldaki 52 
öğrenci için hazır hale getirdi. 

Diyarbakır'da öldürülen 8 yaşın-
daki Narin Güran'ın ismini yaşat-
mak için kütüphaneye "Narin Kü-
tüphanesi" ismini veren gönüllüler, 
balonlarla süsledikleri kütüphane-
nin açılışını öğrenci ve öğretmen-
lerle yaptı. 

İstanbul ve Bitlis'ten gönüllüle-
rin de katıldığı kütüphane açılışın-
da pasta kesen gönüllü gençler, öğ-
rencilere hamburger ikram etti ve 
hediyeler verdi. 

"Kız çocuklarımız okusun ve 
güzel yerlere gelsin" 

Dünyayı İyilik Kurtaracak Toplu-
luğu'nun kurucusu Neslihan Erdo-
ğan, AA muhabirine, okullar ve ihti-
yaç sahibi vatandaşlar için sosyal 
sorumluluk faaliyetleri gerçekleş-
tirdiklerini söyledi. 

Kütüphanesi olmayan okul için 
çalışma başlattıklarını anlatan Er-
doğan, "Gönüllüler olarak 'Bir kitap 
bir hayat' diye başladığımız yolda 3 
binden fazla kitap toplandı. Türki-
ye'nin 81 ilinden ve birçok ülkeden 
kitap desteği geldi. Hayırseverler, 

çocuklara hamburger ve pasta ik-
ram etmek istediler. Çocuklara, bot, 
mont, atkı, eldiven, bere, toka ve 
çorap gibi birçok hediye alındı. Bu 
hediyeleri de çocuklara teslim et-
tik." dedi. 

Okulda kurdukları kütüphaneye 
Diyarbakır'da öldürülen Narin Gü-
ran'ın adını verdiklerini belirten 
Erdoğan, şunları kaydetti: 

"Narin'imizin ismini burada ya-
şatmak istedik. Kız çocuklarımız 
okusun ve güzel yerlere gelsin. Her 
biri başarılı olup ayakları üzerinde 
duran sağlıklı bireyler olsun istiyo-
ruz. Biz de onların okuması için 
binlerce kitap getirdik. 'Dünyayı 
iyilik kurtaracak' diye çıktığımız bu 
yolda çocuklara iyilik, neşe ve mut-

luluk dağıtıyoruz. Köprü görevi gö-
rüyoruz. Bugün 9 kişi buradayız. 
Gönüllülerimizle hızlıca kütüpha-
nemizi kurduk. Çocukların ilgisini 
çekecek bir ortam hazırladık. Uma-
rım onlar burada okuyup güzel yer-
lere gelirler ve yıllar sonra bizi 
anarlar." İstanbul'dan gelen gönül-
lülerden diyetisyen Fatmanur Ko-
yuncu ise İstanbul'daki gönüllüle-
rin sesi olduğunu dile getirdi. 

Bir kitapla yola çıktıklarını an-
cak birçok şeye vesile olduklarını 
söyleyen Koyuncu, "Güzel bir kü-
tüphanemiz oldu. Çocuklarımız bu-
rada güzel vakit geçirsinler. Hayat-
ları güzelleşsin ve daha güzel yerle-
re gelsinler. Umut ediyorum ki bu-
rada kitap okuyan çocuklar bir gün 

farklı yerlerde bizi görecekler. Oku-
dukça hayat daha güzel hale gele-
cek." diye konuştu. 

"Öğrencilerimiz daha çok ki‐
taba ulaşacaklar" 

Gönüllülere teşekkür eden okul 
müdürü Osman Erdem de "Bugün 
çok mutluyuz. Kütüphanemiz yok-
tu, sıkıntılarımız vardı. Gönüllüler, 
bu konuda bizim için seferber oldu. 
Ellerine sağlık, çok güzel bir kütüp-
hanemiz oldu. Bu sayede öğrencile-
rimiz daha çok kitaba ulaşacaklar-
dır." ifadelerini kullandı. 

Öğrenci Ömer Leymun ise "Daha 
önce okulumuzda kütüphane yok-
tu. Şimdi güzel bir kütüphaneye ka-
vuştuk. Burada sürekli kitap okuya-
cağız." dedi.

Biriktirdiği 64 çeşit domatesin ata  
tohumunu üniversiteye bağışladı 

Sarıkamış ormanlarında 500 bini 
aşkın fotoğrafla yaban hayatının 

izini sürdüler 
KARS'IN Sarıkamış ilçesindeki or-

manlarda yaşayan yaban hayvanlarının 
hareketliliği, 18 yıllık çalışmada 500 bini 
aşkın fotoğrafla kayıt altına alındı. 

KuzeyDoğa Derneği, Doğa Koruma ve 
Milli Parklar Genel Müdürlüğü, Kafkas, 
Utah ve Boğaziçi üniversiteleri işbirliğin-
de 2006'da başlatılan "Büyük Etoburların 
Araştırılması Projesi" kapsamında, Alla-
huekber Dağları Milli Parkı, Hamamlı, 
Komdere, Suludere, Cıbıltepe, Acısu, Han-
dere ve Keklik Vadisi bölgesinde farklı 
noktalara fotokapanlar yerleştirildi. 

Isı ve harekete duyarlı, video çekme 
özelliği de bulunan fotokapanlarla, sarı-
çam ormanlarında yaşayan kurt, vaşak, 
domuz, tavşan ile bozayıların hareketliliği 
izlendi. 

Ormanın derinliklerinde yaşayan ka-
racaların görüntüsü de bu yıl fotokapanda 

yer aldı. 
Çalışmayla, bölgede sürekli gözlenen 

yaban hayvanlarının hem popülasyonları 
takip ediliyor hem de kullandıkları alanlar 
ekiplerce araştırılıyor. 

Sarıçam ormanlarındaki yaban 
hayvanlarını 18 yıldır izliyorlar 

KuzeyDoğa Derneği Bilim Koordinatö-
rü Emrah Çoban, AA muhabirine, 18 yıldır 
düzenli olarak Sarıkamış ormanlarını ka-
meralarla takip ettiklerini söyledi. 

Gelişen teknolojinin işlerini daha da 
kolaylaştırdığını anlatan Çoban, "Teknoloji 
geliştikçe kameraların teknolojisi de geli-
şiyor. Eskiden filmli makine kullanıyor-
duk, yaban hayatı için yerleştirdiğimiz 
makineleri tabettirip çıkan fotoğrafları 
kontrol ediyorduk. Artık teknolojinin iler-
lemesiyle video ve fotokapanlar kullanıyo-
ruz." dedi. 

TOKAT'TA 73 yaşındaki emekli 
öğretmen Zekeriya Baş, yıllarca emek 
vererek biriktirdiği 64 domates çeşi-
dini ata tohumunu Tokat Gaziosman-
paşa Üniversitesi (TOGÜ) Ziraat Fa-
kültesine bağışladı. 

Zekeriya Baş, AA muhabirine, 20 
yıldır Niksar ilçesindeki serasında do-
mates tohumu elde etmeye çalıştığını 
söyledi. Çocukluğunun, memleketi Er-
baa ilçesinde domateslerin içinde geç-
tiğini belirten Baş, "Niksar ve Er-
baa'nın toprakları verimlidir. O zaman 
biz, pembe ve kırmızı domates diye iki 
çeşidi bilirdik. Onun dışında domates 
çeşidini bilmezdik." dedi. 

Emekli olduktan sonra Çamiçi 
Yaylası'nda kurduğu serada domates 
üretimine başladığını anlatan Baş, 
"Çamiçi Yaylası'nda domates ekimi 
denenmemiş. Komşu köylere, 'Ananı-
zın veya babanızın ektiği ata tohumu 
var mı?' diye sordum. Araştırmalar 
yaptım. Bir iki derken, yaklaşık 150 
ata tohumu domates tipine ulaştım." 
ifadesini kullandı. Ziraat Fakültesi De-
kanı Prof. Dr. Rüstem Cangi ve öğretim 
üyeleri ile görüştüğünü aktaran Baş, 
şunları kaydetti: "Hocalarımız bizi zi-

yaret ederek onurlandırdı. Domatesle 
20 yıldır uğraşıyorum. Yaklaşık 150 
ata tohumu domates çeşidim var. Ver-
diğim tohumların ıslah edilerek ve ye-
tiştirilerek halka ulaştırılması lazım. 
Hazırladığım 64 tohumu kimlikleriyle 
beraber hocalarıma takdim ettim. Bir 
yıl önce amatörce ata tohumlarının ki-
tabını da hazırladım. Domatesin adını 
ve kaç santim büyüyeceği, çeşitlerini 
yazdım kitabımda. Kitapta domates ti-
pinin adı, fotoğrafı ve özelikleri yer alı-
yor. " 

Domates tiplerini ticari çeşit 
haline getirmek için çalışma yapı‐
lacak 

TOGÜ Ziraat Fakültesi Bahçe Bitki-
leri Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Necdettin Sağlam da 1990'dan bu 
yana domates üzerine çalışma yürüt-
tüğünü anlattı. Zekeriya Baş'tan 64 çe-
şit ata tohumu domates tipi aldıklarını 
dile getiren Sağlam, "Benim de elimde 
yaklaşık 40 ata tohumu domates tipi 
var. Bu tohumları bilimsel olarak çeşit 
haline getirip ülkemizde yetiştirilebi-
lir hale getirmek istiyoruz. Bu da to-
humda dışa bağımlılığımızı azaltacak." 
diye konuştu.

Van'da sosyal sorumluluk kampanyaları yürüten gönüllü gençler, Bahçesaray 
ilçesine bağlı kırsal mahalledeki okula Narin Güran'ın adını verdikleri kütüp-

hane kurarak, yaklaşık 3 bin kitapla donattı. 
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İMPARATOR I. Konstantin'in 
çağrısıyla, Hristiyanlıkta kiliseye 
bağlı tüm piskoposların katılımıyla 
325 yılında düzenlenen, önemli dini 
konuların tartışılıp karara bağlandı-
ğı Birinci Konsil'in toplandığı İz-
nik'te arkeologlar, Roma tiyatrosu-
nun dini kullanım evresini araştırı-
yor. 

1980'li yıllarda başlayan ve 
2016'dan itibaren Dokuz Eylül Üni-
versitesi ekibiyle kesintisiz devam 
eden kazı ve restorasyonun büyük 
çoğunluğunun tamamlanmasıyla 
geçen mart ayında yeniden ziyarete 
açılan tiyatroda, ana yapıların dışın-
daki alanlarda çalışma sürüyor. 

Merkezi girişin doğusunda yer 
alan ve 2005'te tespit edilmesine 
rağmen korunması ve gerekli çalış-
maların yapılması amacıyla kapatı-
lan "Meryem ve çocuk İsa" freski 
restore edildi. Beyaz fonlu ve süslü, 
kıymetli renkli taşlarla işlenmiş, 
yüksek bir tahtta oturur şekilde 
Meryem ile kucağında İsa'nın yer 
aldığı, 1,42 metre yükseklik ve 78 
santimetre genişliğindeki freskin 
hemen yan tarafında 1,5 metre yük-
seklik, 3,15 metre genişliğindeki 
freskte de İsa sol tarafta oturur şe-
kilde boyun kısmının sağa, Mer-
yem'e doğru eğilmiş olduğu görülü-
yor. 

"Anadolu'daki tek örnek" 
Kazı başkanı ve Dokuz Eylül Üni-

versitesi Edebiyat Fakültesi Arkeo-
loji Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Aygün Ekin Meriç, AA muhabirine, 
tiyatronun 111 yılında İmparator 
Trajan döneminde yapılmaya baş-
landığını belirtti. 

Trajan ile Bitinya valisi Plinius 
arasındaki yazışmalardan yapının 
inşasıyla ilgili çok önemli bilgiler 
edindiklerini anlatan Prof. Dr. Me-
riç, "İznik Roma tiyatrosu, 103 met-
re eninde, 80 metre boyunda, düz 
bir alana tamamen tonoz mimari-
siyle yükseltilmiş olmasıyla Anado-
lu'daki tek örnek. Özgün halinde 3 
katlı ve tonoz sistemiyle 24 metre 
yükseklikte yapılmış ve 10 bin kişi-
lik bir tiyatro. Tonoz mimarisiyle 
inşa edilmiş olmasıyla çok gösterişli 
bir yapı." dedi. Meriç, yapının 2. 
yüzyıldan 17. yüzyıla kadar kulla-
nılmasıyla çok evreli bir özelliğe sa-
hip olduğunu ifade etti. Tiyatronun 
özellikle 2. ve 3. yüzyıllarda özgün 
işlevinde kullanıldığını, gladyatör 
oyunları ve dönemin moda oyunla-
rının gerçekleştirildiği bir yapı ol-
duğunu aktaran Meriç, şu bilgileri 
verdi: "İznik'te 325 yılında eküme-
nik konsil toplanıyor; Hristiyanlığın 
çok önemli kararlarının alındığı bir 
toplantı. Bu dönemden sonra yavaş 
yavaş buralarda artık dini kullanım 
evresi oluşmaya başlıyor. Tiyatro 
özellikle 4. ila 6. yüzyıllarda dini 
kullanım evresi geçirmiş. Bununla 
ilgili çok önemli verilerimiz var. 
Özellikle duvarlarına yapılmış haç 
freskleri, girlandlar (askı çelenk), 
Hristiyanlık sembolleriyle yapılmış 
freskler... Özellikle 2005 yılında 
Bedri Yalman hoca tarafından tespit 
edilmiş duvarlarındaki Meryem İsa 
freski. Bu dönemde Bedri hoca ko-
runamayacağını düşünerek kapat-

mıştı. Biz burayı tekrar açtık, gün 
yüzüne çıkardık." 

Meriç, Katoliklerin ruhani lideri 
ve Vatikan Devlet Başkanı Papa 
Franciscus'un katılacağını açıkladı-
ğı, 2025'te Birinci Konsil'in 1700. 
yılı törenlerinde bu tiyatronun ziya-
ret edilebileceğini vurguladı. 

Freskin Hristiyanlık alemi için 
önemine dikkati çeken Meriç, "Ku-
cağında İsa ile tahtında oturan Mer-
yem'in olduğu en erken fresk örne-
ği; onun için çok önemli. Bununla il-
gili gerekli korumaları yaptık. Orta-
ya çıkardığımızda bu halde değildi, 
bazı bozulmalar olmuştu. Onların 
hepsini temizledik, sağlamlaştırdık. 
Aralarda dökülmüş sıvaları da sağ-
lamlaştırdık." ifadesini kullandı. 

Ziyaretçi sayısı 8 ayda 50 bini 
aştı 

Yeniden ziyarete açılmasıyla İz-
nik'in kültür ve turizm bakımından 
çok önemli bir cazibe merkezine 
kavuştuğunu söyleyen Meriç, "Açıl-
dığından beri ziyaretçi sayısı 50 
bini aştı. Turist akışında bir hızlan-
ma olduğunun bilgisini de alıyoruz. 
Pazartesileri hariç her gün insanlar 
burayı gezip görebiliyorlar." diye 
konuştu. Meriç, tiyatronun ana ya-
pılarının dışındaki alanlarda devam 
eden kazıların 1-2 yılda tamamla-
nacağını bildirdi. Kazılmamış alan-
ları hızla tamamlayıp konservasyon 
ve restorasyona devam edeceklerini 
belirten Meriç, şunları kaydetti: 

"Tiyatronun restorasyonunu ve 
konservasyonunu bitirdik. Roma 

İmparatoru Hadrianus döneminde 
yapılmış, sahne binasının en doğu-
sunda ve en batısındaki sütunlu ga-
leriler, Anadolu'daki tek örnekler, 
iki katlı, ikinci katı hermelerle, pa-
rapetlerle (korkuluk) taşınan bir 
yapıda. Çok gösterişli karşılama 
mekanları... Tiyatrodaki bazı resep-
siyonlar, törenlerin yapıldığı salon-
lar olarak kullanılmış. Bu sütunlu 
galerilerin restorasyonu konusunda 
çalışmalarımız devam ediyor. Bu 
dini kullanım evresi 6. yüzyıla ka-
dar, daha sonra tiyatronun bu işl-
evini tam olarak hangi tarihe kadar 
sürdürdüğünü bilemiyoruz ama 
şunu tespit edebiliyoruz; 8. yüzyıl-
da burada Arap akınları oluyor. Sur-
ların güçlendirilmesi gerekiyor. 
Kentteki yapılardan sağlam bloklar 
alınarak surların sağlamlaştırılma-
sında kullanılıyor. Tiyatrodan da 
çok sayıda blokun götürüldüğünü 
biliyoruz. Buraya yakın surlarda ti-
yatronun oturma basamaklarını gö-
rüyoruz. 9. yüzyılda burada seramik 
işliklerin yapılmaya başlandığını 
görüyoruz. Özellikle 15 ila 17. yüz-
yıllarda burada çok yoğun kullanılı-
yor. Bu alanda 12 Osmanlı işliği var, 
çinilerin üretildiği çok önemli fırın-
lar var. Tiyatro, bütün evrelerin gö-
rüldüğü, İznik'in neredeyse bütün 
tarihinin okunduğu bir yapı olması 
bakımından çok önemli. Çini fırınla-
rını geçici koruma çatılarıyla kapat-
mıştık. Bunların da yine restorasyo-
nunu tamamlayıp sergilemeyi plan-
lıyoruz." 
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TOM Hanks, Robin Wright, Kelly 
Reilly ve Michelle Dockery'in başrol-
lerini paylaştığı "Burada" bir dram 
hikayesini beyaz perdeye taşıyacak. 

Sinema salonlarında bu hafta, ko-
mediden drama, gerilimden korkuya, 
altısı yerli, 11 film vizyona girecek. 

Mete Gümürhan'ın Türkiye, Belçi-
ka ve Hollanda ortak yapımında çeki-
len filmi "Beraber", annesinin ölü-
münden sonra babası ile doğup büyü-
düğü Roterdam'dan ayrılıp, Türki-
ye'ye taşınan 14 yaşındaki bir gencin 
hikayesini konu ediyor. 

Senaryosunu Chris Westen-
dorp'un yazdığı filmde, Alihan Şahin, 
Sinan Eroğlu ve Hayat Van Eck rol 
aldı. 

"Mukadderat" 
Nur Sürer, Aslıhan Gürbüz, Osman 

Sonant, Şerif Erol ve Osman Alkaş'ın 
rol aldığı "Mukadderat", komedi ve 
dram karışımı bir hikayeyi konu alı-
yor. 

Nadim Güç yönetmenliğindeki 
filmde, başrol oyuncusu Nur Sürer, 
kocasının ölümünün ardından yalnız 
kalma korkusuyla yeniden evlenmek 
isteyen "Sultan" karakterine hayat 
veriyor. 

"Burada" 
Tom Hanks, Robin Wright, Kelly 

Reilly ve Michelle Dockery'in başrol-
lerini paylaştığı "Burada" bir dram 
hikayesini beyaz perdeye taşıyacak. 

Robert Zemeckis'in yönetmenliği-
ni üstlendiği film, tek bir evi merkezi-
ne alarak, geçmişten geleceğe, binler-
ce yıl boyunca bu odada yaşayan in-
sanları konu ediniyor. Satılığa çıkarı-
lan evine yıllar sonra geri dönen 
adam, evinin her bir köşesinde haya-
tından izler bulur. 

"Barda" 
Serdar Akar'ın "Barda" filminden 

17 yıl sonra, Hande Türkel yönet-
menliğinde yeniden yorumlanan 
"Barda" izleyici ile buluşacak. 

Cem Özüduru ve Ozan Ağaç'ın se-
naryosunu kaleme aldığı gerilim tü-
ründeki filmde, İdris Nebi Taşkan, 
Melisa Berberoğlu, Cem Söküt ve Bu-
rak Can Doğan rol aldı. 

"Paranormal Cuma" 
Murat Akkoyunlu, Levent Tülek, 

Metin Coşkun ve Hazal Erişkin'in baş-
rollerini paylaştığı "Paranormal 
Cuma", komedi meraklılarının ilgisini 
çekmeye aday olacak. 

Eray Koçak'ın yönetmenliğini yap-
tığı film, sakarlığıyla kendisini bek-
lenmedik durumların içerisine sokan 
bir adamın hikayesini işliyor. 

"Son Nefes" 
Joachim Heden yönetmenliğinde 

çekilen "Son Nefes", bir grup eski 
üniversite arkadaşının, İkinci Dünya 
Savaşı'ndan kalma bir savaş gemisi-
nin enkazını keşfetmek için Karayip-
ler'de tüplü dalış gezisinde yeniden 
bir araya gelmesini ve kendilerini bü-
yük beyaz köpekbalıklarıyla çevrili 
paslı metalden oluşan sualtı labiren-
tinde kapana kısılmış bulmalarını an-
latıyor. 

Senaryosunu Nick Saltrese'in ka-
leme aldığı korku ve gerilim türünde-
ki yapımda Julian Sands, Alexander 
Arnold ve Jack Parr rol aldı. 

"Mutfak" 
Meksikalı sinemacı Alonzo Ruiz-

palacios'un filmi "Mutfak", New 
York'taki bir restoranın mutfağında 
gerçekleşen olayları odağına alıyor. 

ABD ve Meksika ortak yapımı 
filmde Raul Briones, Rooney Mara, 
Anna Diaz ve Motell Gyn Foster rol 
aldı. 

"Baekhyun: Lonsdaleite in Cine‐
mas" 

Müzikal film "Baekhyun: Lonsda-
leite in Cinemas", Güney Koreli şarkı-
cı Baekhyun'un 12 yıl sonra yaptığı 
ilk solo Asya turunun final konseri 
"Lonsdaleite dot'u beyaz perdeye ta-
şıyacak. 

"Moana 2" 
Animasyon film "Moana 2", David 

G. Derrick, Jason Hand ve Dana Ledo-
ux Miller tarafından çekildi. 

Film, kendini usta bir kaşif olarak 
kanıtlamaya çalışan ve atalarının ya-
rım kalan arayışını tamamlamak için 
cüretkar bir göreve yelken açan cesur 
Moana'nın yaşadıklarını anlatıyor. 

Tom Hanks'in  
başrolünde yer  

aldığı "Burada" bir 
dram hikayesini 
beyaz perdeye  

taşıyacak Bursa'nın İznik ilçe-
sindeki yaklaşık 2 
bin yıllık Roma ti-
yatrosu kazısında, 

bugünlere ulaşan en 
eski örneklerden 

biri olduğu belirti-
len kucağında İsa'yı 

tutan Meryem freski 
restorasyonla ortaya 

çıkarıldı. 

İznik'te 19 yıl önce ortaya çıkarılan "Meryem  
ve çocuk İsa" freski restore edildi 

"Gezen Sinema Tırı" ile 
895 bin çocuk beyaz  

perdeyle buluştu 
KÜLTÜR ve Turizm Bakanlığı 

ile Sanat İçin Yola Çık Kültür ve 
Sanat Derneği işbirliğinde 
2018'de hayata geçirilen "Gezen 
Sinema Tırı" ile 895 bin çocuk 
beyaz perdeyle buluştu. 

Bakanlıktan yapılan açıklama-
ya göre, sinema salonlarına erişi-
mi kısıtlı çocuklar ve gençlerin 
beyaz perde ile buluşturulmasına 
devam ediliyor. 

Bakanlığın, Sanat İçin Yola Çık 
Kültür ve Sanat Derneği ile dü-
zenlediği etkinlik, Anadolu'nun 
dört bir yanındaki iller ve ilçeler-
de sinema salonu bulunmayan 
bölgelere ulaşarak sanatsal bir 
köprü oluşturuyor. 

90 koltuk kapasiteli, iklimlen-
dirme ve uygun teknik ekipman-
larla donatılmış bir tır ile gerçek-
leştirilen Gezen Sinema etkinliği, 
bu yıl 22 ilde 206 bin 850 çocuğa 
ve gence ulaştı. Böylelikle, 
2018'den bu yana toplam 61 il ve 
358 ilçede 895 bin çocuk ve genç 
sinema izleme keyfi yaşadı. 

Bu yıl Adana'da başlayan Ge-
zen Sinema Tırı etkinliği, Hatay, 
Kilis, Kırıkkale, Şanlıurfa, Sam-
sun, Ordu, Van, Hakkari, Artvin, 
Erzurum, Bilecik, İstanbul, Ça-
nakkale, Kütahya, Gaziantep, Adı-
yaman, Diyarbakır, Muğla, Antal-
ya ve Düzce'de gerçekleştirilen 
gösterimlerle kültür ve sanatın 
yaygınlaştırılmasına katkı sundu.

ANTALYA'NIN Kemer ilçesindeki 
Phaselis Antik Kenti'ndeki kazı çalış-
malarında Apollon'a adandığı düşü-
nülen altar yapısı (sunak) ve içeri-
sinde aralarında insan ve aslan bulu-
nan küçük adak heykeller bulundu. 

Tarihi milattan önce 690'lara da-
yanan ve Pamfilya sınırındaki Lik-
ya'nın son kenti olan Phaselis Antik 
Kenti'nde kazı çalışmaları, Kültür 
Turizm Bakanlığının "Geleceğe Mi-
ras Projesi" ile 12 aya yayılarak son 
2 yılda ivme kazandı. 

Pers, İskender ve Roma dönemle-
rine ait kalıntıların bulunduğu 3 li-
manlı ender kentlerden bir tanesi 
olarak nitelendirilen antik kentte, 
Prof. Dr. Erdoğan Aslan'ın başkanlı-
ğında yürütülen kazı çalışmalarında 
yeni keşifler ortaya çıktı. 

Prof. Dr. Aslan, AA muhabirine, 
bölgede 1980'li yıllarda başlayan ka-
zıların özellikle Kültür ve Turizm Ba-
kanı Mehmet Nuri Ersoy'un bu alana 
verdiği desteklerle son 2 yılda muaz-
zam şekilde ilerlediğini söyledi. 

Kısa sürede daha fazla verilere 
ulaşılmaya başlandığını ifade eden 
Aslan, "Phaselis Antik Kenti'nde yü-
rüttüğümüz kazılarda Arkaik döne-
me tarihlediğimiz bir altar yapısı 
yani bir kutsal alan ve bunun içeri-
sinde küçük adak heykelcikleri bu-
lundu. Bunlar milattan önce 620'lere 

denk gelen bir tarihi yansıtıyor. Çok 
çok önemli bir bulgu ve buluntu gru-
bu. Bulduğumuz buluntular 100 yıl-
da, 200 yılda bir denk gelebilecek ni-
telikte bir buluntu grubu. Kentin er-
ken dönem tarihini aydınlatması açı-
sından da muazzam değerli." dedi. 

Adak edilmiş heykeller ortaya 
çıkarıldı 

Aslan, heykellerin kırılmış şekilde 
bulunduğunu ve bundan da tanrılara 
adamak amacıyla kırılıp atıldığını an-
ladıklarını kaydetti. Bir çeşit kurban 

etme görevi icra edildiğini ifade eden 
Aslan, "Çukurda bulduğumuz heykel-
lerin tamamı kırık durumda ele geçti, 
nedeni de o dönemde adak olarak kı-
rılıp, konulmuş. Yapının hemen antik 
limanın yanı başında olması da ayrı 
bir önem taşıyor. Burada olasılıkla ilk 
kent kurulduğunda bu liman kullanılı-
yor ve limana gelen giden gemilerin 
yolcuları, sahipleri muhtemelen bura-
da adak adayıp, öyle çıkıyorlardı deni-
ze, kendi ülkelerine sağ salim kavuş-
mak adına." diye konuştu.

Phaselis Antik Kenti'ndeki kazılarda 
kutsal alan ve adak heykeller bulundu 
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“İBB EMEKLİ PAZAR DESTEĞİ” 
ÖDEMELERİ BAŞLIYOR

KÜÇÜKÇEKMECE’DE SOSYAL DAYANIŞMA İKİ YENİ MERKEZLE GÜÇLENİYOR

İSTANBUL KIŞA HAZIR 

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu’nun 
2024 seçim vaatlerinden olan 
“Emeklilere Pazar Desteği”nin 
ödemeleri başlıyor. İhtiyaç sahibi 
olduğu tespit edilen toplam 10 bin 76 
emeklinin yıllık 10 bin TL’lik pazar 
desteği 29 Kasım Cuma günü (yarın) 
gerçekleştirilecek. Pazar desteği ile 
toplam 100 milyon 760 bin TL’lik nakdi 
destek sağlanacak. 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB), 

emeklilerin pazar alışverişlerine katkı 
sunmak amacıyla “Emekli Pazar 
Desteği”ni hayata geçirdi.  

 
44 BİN 377 KİŞİ BAŞVURDU 
 
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu’nun 

2024 seçim vaatleri arasında bulunan 
Emekli Pazar Desteği'ne başvurular 30 
Ekim  8 Kasım tarihleri arasında 
yapıldı. İBB'nin destek projesi emekli 
İstanbullular tarafından büyük ilgi 
gördü. “Emekli Pazar Desteği”ne 44 bin 
377 kişi başvuruda bulundu. 

 

ÖDEMELER 29 KASIM’DA 
BAŞLIYOR 

 
İstanbul’da ikamet eden, sosyal 

desteğe başvurmuş ve ihtiyaç sahibi 
olduğu tespit edilen toplam 10 bin 76 
emeklinin yıllık 10 bin TL ödemesi 29 
Kasım Cuma günü (yarın) gerçekleştir

ilecek.  
 
TOPLAM 100 MİLYON 760 BİN TL’

LİK NAKDİ DESTEK 
 
Pazar desteği ile 10 bin 76 emekliye 

toplam 100 milyon 760 bin TL’lik nakdi 
destek sağlanacak.

Küçükçekmece Belediyesi, 
Kanarya Mahallesi’ne 
kazandırdığı 4. Halk Market 
ile Taziyeevi ve Çok Amaçlı 
Salonu hizmete açtı.  
İhtiyaç sahiplerinin temel 

gıda ve hijyen ihtiyaçlarını 
karşılamak amacıyla hayata 
geçirilen 4. ‘Halk Market’ ile 
kalabalık ailelerin yaşamını 
kolaylaştırmayı hedefleyen 
Taziyeevi’nin açılışı, 
Küçükçekmece Belediye 
Başkanı Kemal Çebi, CHP İlçe 
Başkanı Burak Ergin,Meclis 
Üyeleri, Muhtarlar ve çok sayıda vatan
daşın katılımıyla gerçekleştirildi.  

Kemal Çebi: İhtiyaç sahiplerinin 
yaşamına dokunmayı, zoru kolaylaştır
mayı hedefliyoruz 

Açılışta yaptığı konuşmada 
Küçükçekmece’de sosyal projelerin bir 
bir hayat bulduğuna dikkat çeken 
Belediye Başkanı Çebi, “Halk Marketler, 
hem inançlarımıza hem vicdanımıza 
hükmeden bir hizmet şeklidir. Keşke in
sanların ihtiyacı olmasa ama olduğunu 

biliyoruz. Ne yazık ki ülkemizin bir 
gerçeği. Daha önceden evlere gıda ko
lileri gönderiyorduk. Halk marketlerle 
bu hizmeti markete dönüştürdük. 
İhtiyaç sahibi, kartlara yüklenen puan
larla gelip buradan market alışverişini 
yapıyor. Kimse bunu görmüyor, duy
muyor. Bu bizim için değerli bir hizmet. 
Fazladan bir şey yaptığımızı düşünmüy
orum. Vatandaşların doğal hakkı olanı 
onlara iade etmeye çalışıyoruz. Onların 
derdiyle dertleşmeye, zoru kolaylaştır

maya çalışıyoruz. Bu ailelerin 
çocuklarının, yatağa aç 
girmesini istemiyoruz. Taziy
eevi’ni de kalabalık ailelerin 
taziyelerini kabul edebileceği, 
mevlit gibi organizasyonlarını 
yapabileceği bir mekân olarak 
hizmete açtık” diye konuştu.  

Küçükçekmece’de ilki Fevz
içakmak, 2.’si Mehmet Akif, 
3.’sü ise İstasyon Mahalle
si’nde açılan halk marketler
den ekonomik zorluk yaşayan 
Küçükçekmeceliler, kendiler
ine tanımlanan kredilerle ran

devu verilen saatlerde alışverişlerini 
gerçekleştiriyor.  

Yarımburgaz, Fatih, Halkalı Merkez 
Mahallelerinin ardından Kanarya’da 
4.’sü açılan Taziyeevi ve Çok Amaçlı Sa
londa ise vatandaşlar taziye kabul edip, 
mevlit organizasyonlarını düzenleye
biliyor. Mutfak, mescit, WC, taziye sa
lonu olarak hizmete sunulan 
Taziyeevleri, toplantılar ve özel günler 
için vatandaşların kullanımına 
sunuluyor.  

10 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) 
kış şartları ile mücadele kapsamında 
hazırlıklarını tamamladı. İBB Afet İşleri 
Dairesi Başkanlığı AKOM tarafından ko
ordine edilen kışla mücadele çalış
malarında 11.916 personel ve 3.375 araç 
görev alarak, İstanbulluların rahat bir kış 
geçirmelerini sağlayacak.  

 
İBB, önümüzdeki aylarda yaşanabile

cek olumsuz hava koşullarına karşı ön
lemlerini aldı. İstanbul’da şehir hayatının 
normal seyrinde devam ettirilmesi için 
AKOM, Kışa Hazırlık Çalışmaları ve 
Değerlendirme Toplantısı düzenledi.  

 
AKOM’da gerçekleştirilen toplantıya İs

tanbul Vali Yardımcısı Mahmut Hersan
lıoğlu ve İBB Genel Sekreteri Can Akın 
Çağlar ve Afet İşleri Daire Başkanı Ergün 
Cebeci’nin yanı sıra İstanbul İl Emniyet 
Müdürlüğü Trafik Denetleme Şube 
Müdürlüğü, İstanbul İl Jandarma Komu
tanlığı, Karayolları 1. Bölge Müdürlüğü, 
İSKİ ve İETT genel müdürlükleri, İBB’nin 
Yol Bakım ve Altyapı Koordinasyon 
Dairesi Başkanlığı, İtfaiye Dairesi Başkan
lığı, Çevre Koruma ve Kontrol Dairesi 

Başkanlığı, Destek Hizmetleri Dairesi 
Başkanlığı, Ulaşım Dairesi Başkanlığı,  
Raylı Sistem Dairesi Başkanlığı, Fen İşleri 
Dairesi Başkanlığı, Bilgi İşlem Dairesi 
Başkanlığı, Sosyal Hizmetler Dairesi 
Başkanlığı, Zabıta Dairesi Başkanlığı, 
Sağlık Dairesi Başkanlığı, Park Bahçe ve 
Yeşil Alanlar Dairesi Başkanlığı, Tarımsal 
Hizmetler Dairesi Başkanlığı, Muhtarlık 
İşleri Dairesi Başkanlığı, Basın Yayın ve 
Halkla İlişkiler Dairesi Başkanlığı, İstan
bul Şehir Hatları A.Ş., Metro İstanbul A.Ş., 
İSFALT A.Ş., İGDAŞ, İSBAK A.Ş., İSTAÇ A.Ş., 
BOĞAZİÇİ YÖNETİM A.Ş., İCA A.Ş., KMO 
A.Ş., BEDAŞ, AYEDAŞ, Avrasya Tüneli 
İşletmesi, İstanbul Havalimanı İşletmesi, 
Sabiha Gökçen Havalimanı İşletmesi tem
silcileri katıldı.  

 
11.916 PERSONEL 
 
Kışa hazırlık çalışmalarının ele alındığı 

toplantıda, AKOM Müdürü Selçuk 
Tütüncü bir sunum gerçekleştirdi. 
Yapılan değerlendirmelerde kış aylarında 
olması muhtemel karbuz ve göllenme ile 
mücadele çalışmaları ele alındı. İstan
bul’da kar küreme ve tuzlama ekipleri 4 

bin 140 km’lik sorumlu yol ağında, 637 
müdahale noktasında hazır olacak. İBB 
kış hazırlıkları kapsamında 11.916 per
sonel ve 3.375 araç kışla mücadele çalış
maları yapacak. 

Kritik noktalara 377 adet kutu tuz 
bırakılacak. Ekipler, kar yağışı ile birlikte 
sorumluluğundaki yollarda kar küreme 
ve tuzlama çalışmalarını yürütecek.  

Köy içi yollarda kullanılmak üzere 
muhtarlıklara 170 adet kürüme aparatlı 
traktör verilecek. İBB ekipleri gerekli du
rumlarda Karayolları ekiplerine araç 
takviyesi yapacak. 

 
48 VİNÇ KURTARICI 24 SAAT 

GÖREV YAPACAK 
 
Araç kazaları ve kaymalar nedeniyle 

kapanan trafiğe müdahale etmek için 48 
adet çekici vinç, Anadolu ve Avrupa 
Yakasının kritik noktalarında 24 saat 
hazır bekletilecek. Metrobüs güz
ergâhında herhangi bir aksaklık yaşan
maması için 44 kışla mücadele aracı 
görev yapacak. 64 tank solüsyon hazır 
bulundurulacak. Kapanan yollara ve 
trafik kazalarına hızlı müdahaleye yöne

lik 31 kritik noktada bariyer 
açılabilecek.  

 
60 KRİTİK NOKTA BU

ZLANMA ERKEN UYARI SİS
TEMİ İLE TAKİP EDİLECEK 

 
Kışla mücadele kapsamında 

60 kritik nokta BEUS (Bu
zlanma Erken Uyarı Sistemi) ile 
takip edilecek. Tuz depolarında 
300.000 ton tuz ise hazır bulu
nacak. Ekipler, kar yağışı ile bir
likte sorumluluğundaki 
yollarda, meydanlarda, metro 
giriş ve çıkışlarında, otobüs du
raklarında, alt ve üstgeçitlerde, 
iskele önlerinde, hastane ve 
okul vb. noktalarda kar küreme 
ve tuzlama çalışmalarını 
yürütecek, tehlike arz eden 

parçalara/ buz sarkıntılarına, devrilen 
ağaçlara müdahale edecek. 

 
EVSİZ VATANDAŞLAR MİSAFİR 

EDİLECEK 
 
Evsizlere kış hizmeti çalışması 11 

Kasım 2024 itibariyle başlarken, sokakta 
yaşayan evsiz vatandaşlar Zabıta ekipleri 
tarafından bulundukları yerden alınıp 
sağlık kontrollerinden geçirildikten 
sonra evsizler için hazırlanan İBB tesis
lerinde ve anlaşmalı otelde ağırlanacak. 
Hâlihazırda 352 erkek, 38 kadın olmak 
üzere 390 evsiz vatandaş (Evsiz erkekler 
Esenyurt İSTAÇ Eğitim Binasında, evsiz 
kadınlar Tuzla’da BAHAR Merkezi Spor 
Salonunda, evsiz aileler anlaşma yapılan 
otelde) misafir ediliyor.  

 
HAYVAN DOSTLARIMIZI YALNIZ  
BIRAKMAYACAĞIZ 
 
Veteriner Hizmetleri Müdürlüğü ekip

leri tarafından havaların soğumasıyla 
şehrin ücra noktalarında yiyecek bul
makta zorlanan sahipsiz sokak hayvan
ları için mama desteği (haftada 520 

noktada günlük 2 ton besleyici değeri 
yüksek kuru mama dağıtımı) verilmeye 
devam edilecek.  

 
 MOBİL BÜFE VE TUVALETLER  
KONUŞLANDIRILACAK  
 
Yoğun kar yağışlarında mobil büfeler 

ile kritik noktalarda, hastanelerin acil 
servisleri, iskeleler ve yollarda trafikte 
bekleyen sürücülere sıcak içecek, çorba 
ve su servisi sunulacak; kritik noktalarda 
konuşlandırılacak 6 mobil tuvalet ile 
vatandaşlara hizmet verilecek. İETT, 
Metro İstanbul ve Şehir Hatları tarafın
dan yoğun kar yağışının olduğu tarih
lerde ek seferler düzenlenecek.  

 
TÜM ÇALIŞMALAR AKOM’DAN 
KOORDİNE EDİLECEK 
 
Tüm kış boyunca AKOM 7/24 çalışa

cak. Araçların belirlenen güzergâhlarda 
yapacakları kar küreme ve yol açma 
çalışmaları, mevcut araç takip sistemi ile 
AKOM’dan takip edilecek, gerekli durum
larda araçlar farklı bölgelere yön
lendirilecek. 

GIDA ÜRÜNLERİ SATIN ALINACAKTIR 
BEYOĞLU BELEDİYESİ DESTEK  

HİZMETLERİ MÜDÜRLÜĞÜ 

2025 YILI SOSYAL TESİSLER İÇİN DONUK KÖFTE VE TAVUK ÜRÜNLERİ ALIMI mal alımı 
4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek 
olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bil-
giler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/1607234 
1-İdarenin 
a) Adı:BEYOĞLU BELEDİYESİ DESTEK HİZMETLERİ MÜDÜRLÜĞÜ 
b) Adresi:EVLİYA ÇELEBİ MAHALLESİ MEŞRUTİYET CADDESİ IMP ALTI NO:50 34433 TE-

PEBAŞI BEYOĞLU/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2122527754 - 2122520085 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet 

sayfası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı:2025 YILI SOSYAL TESİSLER İÇİN DONUK KÖFTE VE TAVUK ÜRÜNLERİ ALIMI 
b) Niteliği, türü ve miktarı:5 Kalem Donuk Köfte Ve Tavuk Ürünleri Alımı 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer :

Beyoğlu Belediye Başkanlığı Sosyal Tesislerine 
ç) Süresi/teslim tarihi:Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren başlayacak 31.12.2025 tarihine 

kadar Dondurulmuş Köfte Ve Tavuk Ürünlerini peyder pey kurumun istediği şekilde (tavuk ürünü 
istenilen şekilde kemiksiz ve doğranmış olarak olabilir) hazırlanarak günlük teslim edilecektir. 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşme tarihinden itibaren 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:25.12.2024 - 10:30 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Tomtom Mah. İstiklal Cad. 

No:217 Beyoğlu Belediye Başkanlığı Ek Hizmet Binası İhale İşleri Şefliği 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak 

kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.1.3. İhale konusu malın satış faaliyetinin yerine getirilebilmesi için ilgili mevzuat gereğince 

alınması zorunlu izin, ruhsat veya faaliyet belgesi veya belgelerine ilişkin bilgiler: 
Gıda Sicil ve Gıda Üretim Belgesi 
Gıda Sicil Ve Üretim İzni Belgesi 
ISO 22000 Belgesi 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. Numune sunulması istenmektedir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2132036
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OLİMPİYAT ve dünya şampiyonu 
milli okçu Mete Gazoz, "Okçu olma-
saydım ya Yusuf (Dikeç) ağabey gibi 
atıcı olurdum ya da eskrim yapar-
dım." dedi. 

Olimpiyat ve dünya şampiyonu 
milli okçu Mete Gazoz, 15 Temmuz 
Derneği tarafından Antalya'nın Ke-
mer ilçesinde düzenlenen "8 Gele-
neksel Şehit Aileleri Buluşması" kap-
samında gençlerle bir araya geldi. 

Milli okçu Gazoz, gençlerle 2020 
Tokyo Olimpiyat Oyunları ile Avrupa 
ve dünya şampiyonlarında yaşadığı 
deneyimleri paylaştı. 

Okçuluğun en sevdiği branş oldu-
ğuna karar vermesinin ardından 8 
yaşında ilk defa Türkiye şampiyona-
sına katıldığını anlatan Mete, "13 ya-
şında da milli takıma girdim. Yakla-
şık 12 yıldır milli takımda çalışmala-
rımı sürdürüyorum." dedi. 

Gençlere başarının yolunun di-
siplinli çalışmadan geçtiğini ifade 
eden Mete, anne, baba ve milli takım 
antrenörlerinin en büyük destekçile-
ri olduğunu belirterek "Milli takım-
daki antrenörlerim her zaman be-
nimle oldular. Yılın 340 günü birlik-
teyiz. Hiçbir zaman benden şüphe 
etmediler. Arkamda olduklarını, ya-
rışma çizgisinde tek başıma olmadı-
ğımı bilmek bana çok büyük güç ver-
di. Onlar benim en büyük yardımcı-
ların en büyük destekçilerim oldu. 
Bu başarılar bu şekilde geldi." diye 
konuştu.

Milli okçu Mete  
Gazoz, Antalya'da  

gençlerle buluştu 

TÜRKİYE Görme Engelliler Spor Federas-
yonu Başkanı Ayhan Yıldırım, "2028 Los Ange-
les Paralimpik Oyunları'na gitmek ve orada ba-
şarılı olabilmek için altyapıya önem vermemiz 
gerekiyor." dedi. 

Yıldırım, AA muhabirine yaptığı açıklama-
da, Türkiye'nin görme engelli futbol konusunda 
her geçen gün iyi yerlere geldiğini söyledi. 

B1 Futbol Sesi Görenler Deplasmanlı Lig'in 
dünyaya örnek olduğunu vurgulayan Yıldırım, 
"Dünyada hiçbir ülke Türkiye'de yapılan B1 
Futbol Sesi Görenler Deplasmanlı Lig'ini yapa-
mıyor. Bu konuda dünyada bir ilkiz. Bunu yaptı-
ğımız için hem mutlu hem de gururluyuz." diye 
konuştu. 

Yıldırım, görme engelli futbolcular için her 
hafta müsabaka yapabileceği ve deplasmana gi-
debileceği bir organizasyonun önemini dile ge-
tirdi. 

Görme Engelli Milli Futbol Takımı'nın, Tür-
kiye'yi 2024 Paris Paralimpik Oyunları'nda 
temsil ettiğini anımsatan Yıldırım, "Dünyanın 
en iyi 8 takımdan biri olarak Paris 2024 Para-
limpik Oyunları'na gittik. Orada her takımla 
dişe diş mücadeleler verdik, 7. olduk ama yenil-
diğimiz takımlardan büyük bir eksiğimiz yoktu. 
Yenilgilerimiz genelde 1 farklı yenilgilerdi. Bu 
da büyük bir başarı. Oraya katılabilmek büyük 
bir başarıdır. Onun öncesinde ise Avrupa Şam-
piyonası'nda da ikinci olarak kota almıştık. He-
defimiz 2028'de Los Angeles'a daha iyi bir ta-
kımla gitmek olacak. Oraya gidebilmek ve başa-
rılı olabilmek için elimizden geleni yapacağız." 
ifadelerini kullandı. 

Altyapıdan sporcu çıkaran kulüplere 
ekstra ekonomik destek 

Görme engellilerde futbolun çok zor bir 
branş olduğunun altını çizen Yıldırım, şöyle de-
vam etti: 

"Bu spor herkesin yapabildiği bir branş de-
ğil. Üstelik alttan sporcu da çıkmıyor, en büyük 
handikabımız bu. Biz bu sorunu aşmak istiyo-
ruz. 2028 Los Angeles Paralimpik Oyunları'na 
gitmek ve orada başarılı olabilmek için altyapı-
ya önem vermemiz gerekiyor. Önümüzde 4 yıla 
yakın bir süre var. Bu süreçte altyapımıza çok 
önem vereceğiz. Bunun için de kulüplerimize 
destek olmamız gerekiyor. Bu iş masraflı bir iş. 
Özellikle son yıllarda kulüpler çok zorlanıyor. 
Transfer ücretleri, sporcuları ücretleri, deplas-
man masrafları derken kulüplerimiz çok zorla-
nıyor. Ama biz milli takımımızı belirli bir seviye-
ye getirmek istiyorsak kulüplerimize destek ol-
mak zorundayız. Biz, federasyon olarak kulüp-
lerimizin kendilerini güçlendirmesi ve sporcu 
yetiştirmeye odaklanması için ekonomik an-
lamda daha büyük destekler sunacağız. Özellik-
le altyapıdan sporcu çıkaran kulüplerimize bu 
çalışmalarından dolayı ekstra ekonomik destek 
sağlayacağız. Kulüpler desteklenirse alttan 
oyuncu gelecek ve milli takım güçlenecek."

Türkiye Görme  
Engelliler Spor  
Federasyonu  

altyapıya destekle 
güçlenmeyi planlıyor 

FENERBAHÇE Kulübü Asbaşkanı 
Acun Ilıcalı, "Amacımız, hocamızla 
da istişare ederek devre arasında ta-
kımı güçlendirmek. Yabancı hakkı-
mız var ve onu da kullanacağız." 
dedi. 

Fenerbahçe'nin deplasmanda 
Çekya temsilcisi Slavia Prag'ı 2-1 
mağlup ettiği müsabakanın ardın-
dan AA muhabirine açıklamalarda 
bulunan Ilıcalı, transfere odaklan-
dıklarını söyledi. 

Sarı-lacivertli kulübün Anderson 
Talisca'yla anlaşmaya vardığı iddia-
larına açıklık getiren Ilıcalı, şöyle ko-
nuştu: 

"Çok spekülasyon var. Biz trans-
fere son derece konsantreyiz. Fakat 
yazılanlar kadar pozitif bir durum 
yok. Bunlar süreç isteyen konular. 

Biz de belli süreçler yaşıyoruz. Şu 
anda 'bitti ve aldık' gibi bir durum 
söz konusu değil. Bu haberler çıktı-
ğında milli takım arasıydı. Basının 
da habere ihtiyacı vardı. O hafta Ro-
naldo'yu, Talisca'yı alıyoruz haberle-
ri çıktı. Bu seneki transferlerde yüz-
de 100'le gittiğimizi düşünüyorum. 
Oğuz Aydın'ın son performansından 
sonra transferlerin hepsi iş yaptı. 
En-Nesyri golünü attı, Maximin var, 
Oğuz Aydın oynuyor, Amrabat var. 
Çok büyük katkı sağladılar. Amacı-
mız, hocamızla da istişare ederek 
devre arasında takımı güçlendirmek. 
Yabancı hakkımız var ve onu da kul-
lanacağız." Slavia Prag deplasmanın-
da alınan 3 puanı değerlendiren Ilı-
calı, sonuçtan dolayı çok mutlu ol-
duklarını belirtti. 

YUNANİSTAN'DA 41 ülke-
den 1133 sporcunun katıldığı 
Avrupa Kick Boks Şampiyona-
sı'na katılan TSK Spor Gücü per-
soneli kadın subaylar, altın ma-
dalyalarla yurda döndü. 

Avrupa Kick Boks Şampiyo-
nası'nda, Türk Milli Takımı adı-
na ringe çıkarak Avrupa şampi-
yonu olan TSK Spor Gücü perso-
neli teğmenler, AA'ya konuştu. 

52 kilogram Low Kick bran-
şında altın madalya kazanan Öğ-
retmen Teğmen Zeliha Doğan, 
spora 2007'de babasının teşvi-
kiyle başladığını ve kariyeri bo-
yunca dünya şampiyonluğu da dahil 
birçok başarıya imza attığını anlattı. 

Doğan, Avrupa Şampiyonası'na 
haftada 6 gün yoğun antrenmanla 
hazırlandığını dile getirdi. 

Sıkletinde 9 rakibin yer aldığını 
belirten Doğan, şöyle konuştu: 

"İlk olarak Polonyalı bir spor-
cuyla karşılaştım. Ardından Azer-
baycanlı rakibimi yendim ve finalde 

Fransız sporcuyla karşılaştım. Fran-
sız rakibimle daha önce 2022'de 
yarı finalde karşılaşmıştım ve 3-0 
kazanmıştım. Ancak o, geçen yıl 
dünya şampiyonu oldu, ben derece-
ye girememiştim. Bu durum beni 
daha da hırslandırdı. Bu yıl çok 
daha iyi hazırlanarak finalde tekrar 
3-0 galip geldim. Tabii final müsa-
bakası heyecanı insanı çok etkiliyor. 

Maç öncesi kaygılarım vardı 
ama kendime güvenerek çık-
tım ve başardım." 

Arkadaşlarının kendisine 
ön tekmesini iyi kullandığını 
söylediğini ifade eden Do-
ğan, müsabakalarda ön tek-
mesiyle rakibi üzerinde bas-
kı kurduğunu kaydetti. 

Doğan, şampiyonluk kür-
süsündeki duygularını ise şu 
ifadelerle anlattı: 

"Oraya çıktığımda çok bü-
yük onur ve gurur duydum. 
Bu başarıyı kendi adıma de-
ğil, aslında ülkem adına al-

dım. Başarı benim değil, Türki-
ye'nin başarısı. Sırtıma bayrağı aldı-
ğımda ve İstiklal Marşı'mızı okuttu-
ğumda aslında emeklerimin karşılı-
ğını aldığımı hissettim. Büyük bir 
gurur duydum, onur duydum." 

Doğan, Türk Silahlı Kuvvetleri 
adına katıldığı müsabakalarda dün-
ya şampiyonluğunu hedeflediğini 
de bildirdi.

Barcelona ve Real  
Madrid'in efsaneleri  
Katar'da sahaya çıktı 

FUTBOL dünyasının iki dev kulü-
bü Barcelona ve Real Madrid’in efsane 
oyuncuları, Katar'da sahaya çıktı. 

Barcelona, her iki takımın efsane 
oyuncuları arasında oynanan özel 
maçta Real Madrid'i penaltılar sonun-
da 4-2 mağlup etti. 

"El Clasico" (Klasik) olarak adlan-
dırılan dünya çapındaki karşılaşmaya 
Katar'ın başkenti Doha'daki Uluslar-
arası Halife Stadı ev sahipliği yaptı. 

Visit Qatar tarafından düzenlenen 
ve Katar Futbol Federasyonunun des-
teklediği organizasyon iki takımın ef-
sane isimlerini bir kez daha yeşil sa-
hada buluşturdu. 

Normal süresi 2-2 sona eren karşı-
laşmada penaltılarda rakibine 4-2 üs-
tünlük sağlayan Barcelona maçtan ga-
lip ayrıldı. Karşılaşmada Barcelo-
na'nın golleri Juan Pablo Sorin ve Ro-
naldinho'dan gelirken, Real Madrid'in 
gollerini ise Luis Figo ve Edwin Congo 
kaydetti. 

BEŞİKTAŞ, UEFA Avrupa Ligi'nin 5. haf-
tasında Macaristan'da ev sahibi olduğu kar-
şılaşmada İsrail ekibi Maccabi Tel Aviv'e 3-1 
yenildi. 

Ligde peş peşe gelen kötü sonuçları 
Maccabi Tel Aviv karşılaşmasıyla telafi et-
menin hesaplarını yapan siyah-beyazlı ekip, 
istediği oyunu sahaya yansıtamadı. 

İlk yarının uzatma dakikasında yediği 
golün ardından soyunma odasına 2-1 mağ-
lup giren Beşiktaş, Ciro Immobile'nin kaçır-
dığı penaltıyla beraberlik şansından yararla-
namadı. 

Karşılaşmanın bitmesine 10 dakika kala 
üçüncü golü atan Maccabi Tel Aviv, UEFA 
Avrupa Ligi'ndeki ilk galibiyetini aldı. Beşik-
taş ise 5. hafta sonunda 6 puanda kaldı. 

Paulista yine sakatlandı 
Beşiktaş'ta Gabriel Paulista maçı ta-

mamlayamadı. 
Karşılaşmanın 15. dakikasında savun-

manın arkasına uzun topa hareketlenerek 
tehlikeyi önleyen Paulista pozisyonun deva-
mında yerde kaldı. 

Sağlık heyetinin ceza sahası içinde mü-
dahalesinin ardından oyuna dönen tecrübe-
li stoper, kısa süre sonra kendisini yere bıra-
karak maça devam edemedi. 

Paulista'nın yerine 19. dakikada Emir-
han Topçu oyuna girdi. 

Van Bronckhorst'tan üçlü müdahale 
Beşiktaş Teknik Direktörü Giovanni van 

Bronckhorst, ikinci yarıya 3 değişiklik yapa-
rak çıktı. 

İlk yarının uzatma bölümünde 2-1 geri-
ye düşerek soyunma odasına mağlup giren 
siyah-beyazlı takım, ikinci yarıya Uduokhai-
Talha Sanuç, Rashica-Ndour, Joao Mario-Sa-
lih Uçan değişiklikleriyle başladı. 

Uduokhai'nin alt adalesinde sertleşme 
ve ağrı olduğu için oyundan alındığı belirtil-
di. 

Rafa Silva, Avrupa Ligi'nde golle ta‐
nıştı 

Beşiktaş'ın yıldız oyuncusu Rafa Silva, 
UEFA Avrupa Ligi'nde bu sezon ilk kez gol 
attı. 

Sezon başında Lugano ile oynanan ön 
eleme maçında gol atmayı başaran Rafa Sil-
va daha sonra lig aşamasında oynanan 4 
maçta da gol sevinci yaşayamadı. 

Ligde 3 golü bulunan Portekizli oyuncu 
son golünü 9. haftada oynanan Konyaspor 
maçında atmıştı. 

Immobile yine penaltı kaçırdı 

Beşiktaş'ın İtalyan futbolcusu Ciro Im-
mobile, 70. dakikada kazanılan penaltıyı 
gole çeviremedi. 

Siyah-beyazlı ekibin beraberlik şansı ya-
kaladığı penaltıda topun başına geçen Im-
mobile'nin şutunda, kaleci Mishpati gole 
izin vermedi. 

Bu sezon forma giydiği 17 resmi maçta 
12 gol atan Immobile, Eintracht Frankfurt 
ile oynanan maçta da penaltı atışından ya-
rarlanamamış ve Beşiktaş beraberlik şansı-
nı değerlendirememişti. 

İlk kez İsrail ekibine kaybetti 
Beşiktaş, Maccabi Tel Aviv karşısında al-

dığı mağlubiyetle ilk kez bir İsrail takımına 
yenildi. 

Bugüne kadar 3 farklı İsrail ekibiyle kar-
şılaşan siyah-beyazlılar Maccabi Tel Aviv'le 
daha önce oynadığı 2 maçtan da galibiyetle 
ayrılırken, Hapoel Haifa ve Hapoel Beer She-
va takımlarıyla oynadığı maçlardan da za-
ferle ayrılmıştı. 

Beşiktaş Teknik Direktörü Giovanni 

van Bronckhorst: Beşiktaş bu değil 
Maçın ardından düzenlenen basın top-

lantısında konuşan Hollandalı teknik adam, 
"Maçtan önce yönetimin desteğini hissetti-
ğimi söylemiştim. Bu maçtan sonra bu deği-
şir mi bilmiyorum ama maç kazanamadığı-
nız zaman eleştiriler olur. Benim için de zor 
bir durum. Bunu değiştirmenin yolu maç 
kazanmaktır. Maça gergin başladık. Orta sa-
hayı kontrol edemedik. İkinci yarıda Ged-
son'u 10 numaraya çekince daha fazla oyu-
nun içinde olduk. Penaltı momentumu etki-
ledi. 2-2 olsa galibiyet için zorlayabilirdik." 
diye konuştu. Maçın ilk yarısında kötü per-
formans sergilediklerini dile getiren Van 
Bronckhorst, "Normalde görmemiz gereken 
Beşiktaş bu değil. Son haftalar oyuncular 
üzerinde etkili olmuş olabilir. Benim için de 
direkt sebep göstermek çok zor. İlk yarıdaki 
oyun korkak, temposuz ve mücadelenin ol-
madığı bir oyundu. İkinci yarı biraz daha 
iyiydi ama Beşiktaş'ın standartlarında değil-
di." ifadelerini kullandı.

Beşiktaş'taki kötü  
gidiş durdurulamıyor 

Sporda Avrupa'yı dize getiren kadın 
subaylar, AA'ya konuştu 

Fenerbahçe Kulübü Asbaşkanı Ilıcalı: Amacımız, hocamızla da 
istişare ederek devre arasında takımı güçlendirmek 

UEFA Avrupa Li-
gi'nin 5. haftasında 
Beşiktaş, Macaris-

tan'da oynanan kar-
şılaşmada İsrail eki-

bi Maccabi Tel 
Aviv'e 3-1 yenildi. 
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 ESET, güvenlik açığını 8 Ekim 2024 
tarihinde Mozilla'ya bildirdi; bir gün 
içinde yamalandı. Windows'ta ortaya 
çıkarılan ve Firefox'un sanal alanının 
dışında çalışmasına izin veren bir ayrı
calık yükseltme hatasını Microsoft 12 
Kasım 2024 tarihinde bir yama yayım
ladı.  

 
ESET araştırmacıları, Mozilla ürün

lerinde daha önce bilinmeyen bir güven
lik açığı olan CVE20249680'in 
Rusya'ya bağlı APT grubu RomCom 
tarafından kullanıldığını keşfetti. Yapılan 
derinlemesine analizler, Windows'ta 
başka bir sıfır gün güvenlik açığını or
taya çıkardı: CVE202449039 olarak 
atanan bir ayrıcalık yükseltme hatası. 
Başarılı bir saldırıda, bir kurban açığı 
içeren bir web sayfasına göz atarsa bir 
düşman herhangi bir kullanıcı etkileşimi 
gerekmeden (sıfır tıklama) keyfi kod 
çalıştırabilir, bu durumda RomCom'un 
arka kapısının kurbanın bilgisayarına 
yüklenmesine yol açar. Grup tarafından 
kullanılan arka kapı, komutları yürütme 
ve kurbanın makinesine ek modüller in
dirme yeteneğine sahip. ESET Research 
tarafından 8 Ekim'de keşfedilen Mozilla 
ile ilgili kritik güvenlik açığı, 0 ile 10 
arasında bir ölçekte 9,8 CVSS puanına 
sahip. RomCom, 2024 yılında Ukrayna 
ve diğer Avrupa ülkelerinin yanı sıra 
Amerika Birleşik Devletleri'nde de etkili 
oldu. ESET telemetrisine göre, 10 Ekim 
2024'ten 4 Kasım 2024'e kadar, is
tismarı barındıran web sitelerini ziyaret 
eden potansiyel kurbanlar çoğunlukla 
Avrupa ve Kuzey Amerika'da bulunuy
ordu. 

 
Windows’ta açık giderildi 
 
8 Ekim 2024 tarihinde ESET araştır

macıları CVE20249680 güvenlik 
açığını keşfetti. Firefox'taki animasyon 
zaman çizelgesi özelliğindeki bir use
afterfree hatasıdır. Mozilla bu açığı 9 
Ekim 2024 tarihinde kapattı. Derinleme
sine analiz, Windows'ta başka bir sıfır 
gün güvenlik açığını ortaya çıkardı: 

Kodun Firefox'un sanal alanının dışında 
çalışmasına izin veren ve şimdi CVE 
2024 49039 olarak atanan bir ayrıcalık 
yükseltme hatası. Microsoft bu ikinci 
güvenlik açığı için 12 Kasım 2024 tari
hinde bir yama yayımladı. 

8 Ekim'de keşfedilen CVE20249680 
güvenlik açığı, Firefox, Thunderbird ve 
Tor Browser'ın savunmasız sürüm
lerinin tarayıcının kısıtlı bağlamında kod 
yürütmesine izin veriyor. Windows'ta 
daha önce bilinmeyen ve CVSS puanı 8.8 
olan CVE202449039 açığı ile zincir
leme olarak, oturum açan kullanıcı 
bağlamında keyfi kod çalıştırılabilir. İki 
sıfırıncı gün açığının bir araya getirilmesi 
RomCom'a kullanıcı etkileşimi gerek
tirmeyen bir istismar olanağı sağlamıştı. 
Bu karmaşıklık seviyesi, tehdit ak
törünün gizli yetenekler elde etme veya 
geliştirme niyetini ve araçlarını göster
mektedir. Ayrıca başarılı istismar gir

işimleri RomCom arka kapısını yaygın 
bir kampanya gibi görünen bir şekilde 
teslim etti. 

 
  
Hedefli siber casusluk 
 
RomCom (Storm0978, Tropical Scor

pius ya da UNC2596 olarak da bilinir), 
seçilmiş iş sektörlerine karşı fırsatçı 
kampanyalar ve hedefli casusluk op
erasyonları yürüten Rusya'ya bağlı bir 
grup. Grubun odak noktası, daha ge
leneksel siber suç operasyonlarına para
lel olarak istihbarat toplayan casusluk 
operasyonlarını da içerecek şekilde 
değişmiştir. ESET, 2024 yılında Rom
Com'un Ukrayna'da devlet kurumlarına, 
savunma ve enerji sektörlerine, ABD'de 
ilaç ve sigorta sektörlerine, Almanya'da 
hukuk sektörüne ve Avrupa'da devlet 
kurumlarına yönelik siber casusluk ve 

siber suç operasyonlarını keşfetti. 
Her iki güvenlik açığını da keşfeden 

ESET araştırmacısı Damien Schaeffer 
"Tehlike zinciri, potansiyel kurbanı is
tismarı barındıran sunucuya yön
lendiren sahte bir web sitesinden 
oluşuyor ve istismarın başarılı olması 
durumunda, RomCom arka kapısını in
diren ve çalıştıran kabuk kodu 
çalıştırılıyor. Sahte web sitesinin bağlan
tısının nasıl dağıtıldığını bilmiyoruz 
ancak sayfaya savunmasız bir tarayıcı 
kullanılarak ulaşılırsa bir yük bırakılır ve 
kurbanın bilgisayarında kullanıcı etk
ileşimi gerekmeden çalıştırılır. Mozilla'
daki ekibe çok duyarlı oldukları için 
teşekkür etmek ve bir gün içinde bir 
yama yayımlamak için etkileyici iş ahlak
larını vurgulamak istiyoruz.” dedi. Her 
iki güvenlik açığı da sırasıyla Mozilla ve 
Microsoft tarafından giderildi. 

 

Bilgisayar ve akıllı telefon güvenliğini 
sağlamak için alınabilecek temel önlemlere 
dikkat çeken Prof. Dr. Burhan Pektaş, “Her 
hesap için benzersiz, güçlü ve karmaşık 
parolalar oluşturun. Mümkünse, parola yö
neticisi kullanarak parolalarınızı güvenli 
bir yerde saklayın.” dedi. Doğum tarihi, 
isim, kullanıcı adı veya "12345", "şifre" gibi 
tahmin edilmesi kolay ifadelerden kaçınıl
ması gerektiğini işaret eden Prof. Dr. 
Burhan Pektaş, “Rastgele karakterler ve ke
lime kombinasyonları kullanılmalıdır.” 
dedi.Üsküdar Üniversitesi Mühendislik ve 
Doğa Bilimleri Fakültesi (MDBF) Bilgisayar 
Mühendisliği Bölümü Başkanı Prof. Dr. 
Burhan Pektaş, 30 Kasım Dünya Bilgisayar 
Güvenliği Günü dolayısıyla, bilgisayar ve 
akıllı telefon güvenliği konusunu değer
lendirdi. 

 
Antivirüs yazılımınızı güncel tutun! 
Bilgisayar ve akıllı telefon güvenliğini 

sağlamak için alınabilecek temel önlemlere 
dikkat çeken Prof. Dr. Burhan Pektaş, “Her 
hesap için benzersiz, güçlü ve karmaşık 
parolalar oluşturun. Mümkünse, parola yö
neticisi kullanarak parolalarınızı güvenli 
bir yerde saklayın. Hesaplarınızda iki fak
törlü kimlik doğrulamayı etkinleştirerek ek 
güvenlik katmanı oluşturun. Bu, bir 
parolanın çalınması durumunda bile 
hesaplara erişimi zorlaştırır. İşletim sistemi 
ve uygulamaları güncel tutarak güvenlik 
açıklarına karşı koruma sağlayın. Gün
cellemeler genellikle güvenlik açıklarını ka
patan yamalar içerir. Bu sebeple 
güncellemeler kesinlikle başka bir zamana 
ertelenmemelidir. Güvenilir bir antivirüs 
programı ile cihazlarınızı zararlı yazılım
lara karşı koruyun. Antivirüs yazılımınızı 
güncel tutun ve düzenli taramalar yapın.” 
dedi. 

 
“P@r0lam!2024 gibi karakter çeşitlil

iği şifrenin tahmin edilmesini zor
laştırır” 

Dijital güvenliği artırmak için güçlü 
şifreler oluşturma ve bu şifreleri güvenli 

bir şekilde yönetmenin önemine vurgu 
yapan Prof. Dr. Burhan Pektaş, “Güçlü bir 
şifre oluşturulurken şu kurallara dikkat 
edilmeli; Güçlü bir şifre en az 12 karakter
den oluşmalıdır. Şifre ne kadar uzunsa, 
kırılması o kadar zor olur. Oluşturulacak 
şifre, harf (büyük ve küçük harfler), sayı ve 
özel karakterlerin (örneğin @, #, $ gibi) bir 
kombinasyonunu içermelidir. Örneğin; 
P@r0lam!2024 gibi karakter çeşitliliği 
şifrenin tahmin edilmesini zorlaştırır.” diye 
konuştu. 

 
Doğum tarihi şifre olarak kullanılma

malı 
Doğum tarihi, isim, kullanıcı adı veya 

"12345", "şifre" gibi tahmin edilmesi kolay 
ifadelerden kaçınılması gerektiğini işaret 
eden Prof. Dr. Burhan Pektaş, “Rastgele 
karakterler ve kelime kombinasyonları kul
lanılmalıdır. Örneğin; B!z4rD$@07#. Ke
limelerin harfleri sayılarla değiştirilerek 
veya kısaltmalar yapılarak güçlü bir şifre 
oluşturulabilir. Örneğin, "G3@S!f7".” 
uyarısında bulundu. 

 
“Hesabınızı ‘Herkese Açık’ değil, ‘Özel’ 

olarak ayarlayın” 
Dijital kimliği korumanın, özellikle 

sosyal medya hesaplarında dikkatli ol
makla başladığını kaydeden Prof. Dr. 
Burhan Pektaş, şöyle devam etti: 

“Sosyal medya, kişisel bilgileri ve çevrim 
içi davranışları birçok kişiyle paylaşma 
potansiyeli taşıdığından, bazı güvenlik ön
lemleri almak dijital kimliğin güvenliğini 
sağlamak için önemlidir. Bunlardan 
bazıları şunlar; Her sosyal medya platfor
munda gizlilik ayarlarını inceleyin ve yal
nızca istediğiniz kişilerin gönderilerinizi 
görebileceğinden emin olun. Hesabınızı 
‘Herkese Açık’ değil, ‘Özel’ olarak ayarlayın. 
Kişisel bilgileri (doğum tarihi, eposta 
adresi, telefon numarası) gizli tutarak yal
nızca güvendiğiniz kişilerin erişmesine izin 
verin. Sosyal medya hesaplarınızda güçlü, 
uzun ve karmaşık parolalar kullanın. 
Şifrelerinizi diğer platformlarda da tekrar 

kullanmayın. Mümkünse, parola yöneticisi 
kullanarak bu şifreleri güvenli bir şekilde 
saklayın. İki faktörlü kimlik doğrulama, 
sosyal medya hesaplarınızı korumak için 
ek bir güvenlik katmanıdır. Hesabınıza giriş 
yapılırken sadece şifre yeterli olmaz, ek 
olarak bir kod veya güvenilir bir cihaz 
doğrulaması gerekir.” 

 
Konum bilgisi gibi özel bilgileri pay

laşmamaya özen gösterin 
Sahte eposta veya bağlantılarla gönder

ilen mesajlara karşı dikkatli olunması 
uyarısında bulunan Prof. Dr. Burhan Pek
taş, “Phishing saldırıları, sosyal medya 
hesaplarınızı ele geçirmek için kullanılan 
yaygın bir yöntemdir. Tanımadığınız kişil
erden gelen bağlantılara veya sosyal medya 
üzerinden gelen şüpheli mesajlara tıkla
maktan kaçının. Konum bilgisi, yaşadığınız 
yer, günlük rutininiz gibi özel bilgileri pay
laşmamaya özen gösterin. Bu bilgiler, kötü 
niyetli kişilere yönelik bir hedef haline gel
menizi kolaylaştırabilir. Her paylaştığınız 
gönderinin içeriğini iki kez düşünün ve çok 
fazla kişisel bilgi içermediğinden emin 
olun.” dedi. 

 

“Güvenliği ihlal edilen hesapların 
şifrelerini acilen değiştirin” 

 
Bir güvenlik ihlali durumunda hızlı ve 

doğru adımlar atmanın, hasarı en aza in
dirme ve verileri korumak için kritik önem 
taşıdığını dile getiren Prof. Dr. Burhan Pek
taş, “Böyle bir durumunda atılması 
gereken temel adımlardan en önemlileri 
şunlardır; İhlali fark ettiğinizde, etkilenen 
cihazları veya hesapları hızlıca belirleyin. 
Zararlı yazılım bulaşmış veya saldırıya 
uğramış cihazı ağdan izole edin. Bu, 
saldırının diğer cihazlara yayılmasını önle
mek için önemlidir. Güvenliği ihlal edilen 
hesapların şifrelerini acilen değiştirin. İhlal 
edilen hesaplara bağlı olan diğer 
hesapların da şifrelerini güncelleyin ve 
mümkünse iki faktörlü kimlik doğrulamayı 
(2FA) etkinleştirin.” diye konuştu. 

 
Düzenli yedekleme yapın… 
Parolaların karmaşık ve benzersiz yapıl

ması uyarısında da bulunan Prof. Dr. 
Burhan Pektaş, “Güncel bir antivirüs veya 
antimalware yazılımı kullanarak tam bir 
sistem taraması yapın. Bu, zararlı yazılım 
veya virüsleri tespit edip temizlemenize 

yardımcı olur. Olayın ayrıntılarını kaydedin. 
Hangi hesaplar, cihazlar veya verilerin etk
ilendiğini, ne zaman fark ettiğinizi ve alı
nan adımları not edin. Banka hesaplarınız 
veya ödeme bilgileriniz ihlal edilen bir sis
temde saklanıyorsa, bu hesapları kontrol 
edin. Herhangi bir şüpheli işlem olup ol
madığını izleyin. Bankanızı veya kredi kartı 
şirketinizi bilgilendirerek hesaplarınızda 
ekstra güvenlik önlemleri alınmasını 
sağlayabilirsiniz. Eposta hesabı, sosyal 
medya veya diğer çevrimiçi hesaplar ihlal 
edilmişse, bu platformların destek ekipler
ine ihlali bildirin. Çoğu platform, bu tür du
rumlarda hesabın güvenliğini yeniden 
sağlamak için yardımcı olur. Yasal bir 
gereklilik varsa veya büyük çaplı bir ihlal 
söz konusuysa, durumu yetkililere 
(örneğin, Bilgi Teknolojileri ve İletişim Ku
rumu (BTK)) bildirerek destek ala
bilirsiniz. Verilerinizin yedeğini almışsanız, 
ihlal edilen verileri güvenilir bir yedekten 
geri yüklemeyi düşünebilirsiniz. Ancak 
önce cihazın tamamen güvenli olduğundan 
emin olun. Düzenli yedekleme yapmak, 
veri ihlali durumlarında kurtarma sürecini 
hızlandırır.”

Siber güvenlik şirketi ESET,  Rusya'ya bağlı RomCom Gelişmiş kalıcı tehdit (APT) grubu tarafından istismar 
edilen, biri Mozilla'da diğeri Windows'ta olmak üzere daha önce bilinmeyen iki güvenlik açığı keşfetti. 

Güvenlik açıklarına dikkat 

Dijital güvenlik için güçlü ve 
benzersiz parolalar oluşturun! 

Türk akademisyenler yeni 
çeşit geliştirmek için 

uzaya tohum gönderdi 

Ege Üniversitesinden (EÜ) yapılan açıklamaya 
göre, Biyoloji Bölümü öğretim üyeleri Doç. Dr. 
Rengin Özgür Uzilday ile Doç. Dr. Barış Uzilday, 
"Uzay Ortamından Yararlanarak Arabidopsis 
thaliana'da ER Stresi Toleransı İçin Gen Keşfi" ve 
"Nohutta Kuraklık Stresine Toleransı Artırmak 
İçin Uzay Islahı" projelerini hazırladı. 

Proje kapsamında, nohut ve Arabidopsis bitk
isi tohumu, "Shijian19" uydusuyla yollandığı 
uzayda yaklaşık 14 gün boyunca kaldı. Uyduyla 
dünyaya dönen tohumlar, araştırma yapılmak 
üzere tekrar EÜ'ye gönderildi. 

Açıklamada görüşlerine yer verilen Doç. Dr. 
Barış Uzilday, bitki hücrelerinin uzaydaki kozmik 
radyasyon ve mikro yer çekimi gibi koşullarda 
mutasyon yaşadığını belirtti. 

Uzaydaki mutasyon süreciyle dünyadaki klasik 
ıslah çalışmalarında elde edilemeyen genetik 
çeşitliliğinin sağlandığını bildiren Uzilday, şunları 
kaydetti: 

"Bu yöntem, özellikle çevresel streslere ve 
hastalıklara dayanıklı, verimi veya besin değeri 
yüksek yeni çeşitler geliştirmek için kullanılmak
tadır. Bu çalışma, tarım ve gıda güvenliği açısın
dan önemli bir araçtır. Çalışmamızla nohut 
bitkisinde iklim değişimiyle şiddeti gittikçe artan 
kuraklık stresine karşı toleransın artırılması için 
mutasyon ıslahı yapılması planlanmıştır. Tarım 
ve Orman Bakanlığı, Ege Tarımsal Araştırma En
stitüsü işbirliğiyle yürütülecek bu çalışmada, 
ülkemizde yaygın ekilen standart bir çeşit olan 
Sarı98 nohut tohumları kullanılmıştır." 

Akademisyenlerle bir araya gelen EÜ Rektörü 
Prof. Dr. Necdet Budak ise çalışmalarından 
dolayı Doç. Dr. Rengin Özgür Uzilday ve Doç. Dr. 
Barış Uzilday'ı tebrik etti. 

Projenin AsyaPasifik Uzay İşbirliği Örgütü 
çağrısı kapsamında destek aldığını belirten 
Budak, "Çalışma, Türkiye'de ilk defa uzay ıslahı 
araştırması olma özelliği taşıyor." ifadesini kul
landı. 

 
Alper Gezeravcı'nın yaptığı deneyi hazır

lamışlardı 
Doç. Dr. Rengin Özgür Uzilday ve Doç. Dr. Barış 

Uzilday, Tuz Gölü'nde endemik yetişen 
"Schrenkiella parvula" bitkisinin uzay ortamında 
tuz ve diğer stres etkenlerine verdiği tepkilerin 
araştırılması amacıyla, Türkiye'nin ilk astronotu 
Alper Gezeravcı'nın uzayda gerçekleştirdiği "Ex
tremophyte" adlı deneyi de tasarlamıştı.
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